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Столичната община не успя да осигури достатъчно паралелки за 
всички деца за училището в района, в който живеят. Близо 600 бъдещи 
първокласници останаха некласирани.

57% от младите 
у нас живеят 
в пренаселени 
домакинства

антиджендър 
комитет иска 
оставката на 
социалния министър

Стр. 13

Започна се

ще не слегнал прахолякът от де-
батите за новия кабинет и мнозин-
ството в парламента, заедно с ДПс, 
итн, поряза надеждите на най-ни-
ско платените българи за увеличе-
ние на минималната работна заплата 
от 1 юли. Предложението е на БсП 
и единствено социалистите са гласу-
вали “за”. Обещано - изпълнено.

най-нечистоплътни са депута-
тите от “възраждане”, които за да 
не им се наложи да гласуват с мно-
зинството на ГеРБ-сДс-ПП-ДБ се 
измъкнаха подличко от зала, когато 
трябваше да се гласува. Притвор-
ството им лъсна, лъжите, че мислят 
за народа - също.

в социалната комисия пък от-
хвърлиха друго предложение на БсП 
- за данъчни облекчения на младите 
и семействата с деца.

както е тръгнало - утре или вдру-
гиден новите управляващи ще почнат 
да намаляват заплати, нищо чудно да 
върнат и ергенския данък за млади-
те. Ще ни нахендрят и трети пол с 
тая странна социална министърка, 
чиято опашка изправи на щик и ини-
циативния комитет срещу внедрява-
нето на джендъризма в училищата и 
детските градини. От ик веднага й 
поискаха оставката и протестите ще 
са съвсем скоро, като гледаме и как 
обществеността се възпалява от ма-
совата пропаганда за предстоящия 
гей прайд.

Подмяната е в ход. въпросът е 
къде са сега ония балъци, дето им 
гласуваха на изборите, че да си поси-
пят главата с пепел. Ама публично, 
че и ние с гайдите, дето заедно с тях 
ще плащаме сметката, да им кажем 
по една приказка.

О

Нора СтОичкОва

Снимкабта

театър в кутия 
събира 
артисти от пет 
държави

свиленски:
бсп никога
не е говорила
за министри

със 124 гласа “против” 
и 31 “въздържал се” депу-
татите отхвърлиха на пър-
во четене в пленарна зала 
предложението на БсП за 
увеличаване на минимална-
та заплата от 1 юли, вместо 
от 1 януари 2024 г. Депута-
тите от “възраждане” се из-
мъкнаха от гласуването и не 

участваха изобщо в него. 
“коалиция “БсП за 

България” е единствена-
та в този парламент, която 
изпълнява предизборните 
си обещания и се отнася с 
грижа за хората. Днес ан-
тисоциалното мнозинство 
от абсолютно всички дру-
ги партии отхвърли увели-

чението на минималната 
работна заплата от 1 юли 
2023 г. да стане 850 лв. за 
500 хил. работещи бедни”, 
заяви след гласуването ли-
дерът на БсП корнелия 
нинова. 

“възраждане” избягаха 
и от друго важно гласува-
не - дали Делян Пеевски да 

стане член на парламентар-
ната комисия по конститу-
ционни въпроси. От “въз-
раждане” бяха в залата, но 
не участваха във вота. така 
с подкрепата на депутати 
от ГеРБ-сДс, ДПс и итн 
Пеевски влезе в комисията. 

Антисоциалномнозинствоотхвърлипроекта
наБСПзаръстнавъзнаграждениятаот1юли,
заявилидерътнасоциалиститеКорнелияНинова

без увеличение на
минималната заплата

Стр. 2
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УправителниятсъветнаСдружение„Българскиантифашисткисъюз“
(БАС),съсседалищеиадреснауправлениевгр.София,район„Възражда-
не“,ул.„Позитано“№20,вписановРегистъранаюридическителицаснес-
топанскацел,срегистрацияотСГСпоф.д.№1362/1990г.ипререгистрация
вАгенциятаповписваниятана10.07.2018г.,срешениеот12.04.2023г.наУСна
БАСинаоснованиечл.26,ал.1отЗаконазатърговскиярегистъриРегистърана
юридическителицаснестопанскацеличл.17,ал.1отУставанаБАС,свикваОбщо
отчетно-изборносъбрание(8конгрес)насдружениетона22юни2023г.(четвъртък)
от10:00ч.вгр.София,район„Възраждане“,ул.„Позитано“№20,залаКиносалон,при
следниядневенред:

1.ОтчетендокладзадейносттанаУСнаБАСзапериодаотюни2019г.-юни
2023г.

2.НасокизаработатанаБАСзапериода2023г.-2027г.
3.ОтчетендокладзаработатанаКонтролнатакомисия
4.ИзборнаУправителенсъвет,Контролнакомисия,председателнауправител-

ниясъветипредседателнаконтролнатакомисия
Наоснованиечл.27отЗаконазатърговскиярегистъриРегистъранаюридиче-

скителицаснестопанскацел,прилипсанакворумОбщотосъбраниещесепроведе
следединчас-от11:30ч.насъщияден,насъщотомястоиприсъщиядневенред.

СЪОбЩЕНИЕ

  �
Аида ПАникян

Със 124 гласа “против” и 
31 “въздържал се” народното 
представителство отхвърли 
на първо четене в пленарна 
зала предложението на БСП за 
увеличаване на минималната 
заплата от 1 юли т.г., вместо 
от 1 януари 2024 г. Депутатите 
от “възраждане” не гласуваха 
предложението и нито един от 
тях не беше в зала. 

вчерашните доводи за от-
хвърляне на предложението 
на БСП бяха различни, като 
се открояваше, че това би на-
рушило финансовата стабил-
ност, изказаха се съмнения и 
дали ръстът на парите отгова-
ря на производителността на 
труда и дори, че неравенствата 
в обществото вече били нама-
лели. Илиана Жекова се опита 
да мотивира отхвърлянето на 
предложението, като заяви, че 
вече е късно и попита корне-
лия нинова дали знае коя дата 
е: “Днес е 6 юни”, каза депу-

татът от ГеРБ-СДС. “Аз знам 
коя дата е, но очевидно вие не 
знаете, че днес не е 6 юни, а е 
7 юни”, отговори й нинова и 
припомни, че проектът за из-
менение на кодекса на труда 
е внесен през април, но мно-
зинството вместо да се заеме 
със съществените проблеми 
на хората, се е занимавало със 
“задкулисни договорки, спася-
ването на имунитети”. По-къс-
но, на брифинг, нинова заяви, 
че далеч по-големи рискове за 
финансовата стабилност крият 
кражби, капиталови разходи 
над 10 млрд., несъбиране на 
данъците, намалена събирае-
мост на ДДС, липса на битка с 
контрабандата и т.н. Лидерът 
на социалистите предупреди, 
че предстоящите бюджети до 
края на 2023 г. и за 2024 г. се 
очертава да бъдат антисоци-
ални. “3% дефицит означава 
замразяване на всички до-
ходи, да се знае отсега. това 
беше и една от причините да 
не продължим разговорите 
по покана на първия мандат. 
Още в началото стана ясно, 

че те са фиксирани върху този 
3% дефицит, и че това означа-
ва замразяване на доходите.  
няма да се съгласим с това и 
по предстоящата процедура 
по обсъждане на бюджет и да-
нъчни закони ще продължим 
упорито и последователно 
да внасяме увеличението на 
доходите на хората”, катего-
ричнва бе нинова.  

Социалистите са катего-
рични, прилагането на новия 
механизъм на образуване на 
минималната заплата е нало-
жително да стане още тази го-
дина (както бе първоначалното 

им предложение още в 48-ото 
нС), тъй като инфлацията не 
намалява, а вдигането на ми-
нималното за страната възна-
граждение ще увеличи при-
ходите от осигуровки в нОИ 
и нЗОк и ще изсветли иконо-
миката. С последни данни от 
нСИ нинова се обоснова, че 
неравенствата не намаляват, а 
напротив - “коефициентът на 
работещите бедни се е увели-
чил от 9,7% на 10%”. 

Значи ще дестабилизира-
ме финансово държавата като 
се вдигнат с около 100 лв. за-
платите на 500 хил. работещи 

  �
Юлия кУЛинСкА

Депутатите от “БСП за България” по-
искаха военният министър тодор тага-
рев да бъде извикан в парламента, за да 
участва в дебатите по проект на решение 
за прекратяване на споразумение между 
правителството на България и на САЩ за 
сътрудничество в областта на отбраната. 
Споразумението е свързано със съвмест-
ното ползване с американски военни на 
четири военни бази у нас.

тагарев не дойде, а депутатите от-
хвърлиха предложението за прекратяване 
на споразумението след близо 2-часови 
спорове. Проекторешението беше под-
крепено само от “възраждане”.  

в началото на дебатите от БСП пред-
ложиха корекции в проекторешението - 

МС да изготви анализ за резултатите от 
споразумението, да включи в доклада си 
имуществените, трудовите, отбранител-
ните и други последици от прилагането 
на договора, отчет за собствеността в 
базитеи за разходите. Смятаме, че в тази 
част от проекта има логика да получим 
пълна информация преди да бъдат закри-
ти базите, да видим какви са резултати-
те от прилагането и тогава да направим 
дискусията вървим ли към закриване или 
не, посочи зам.-председателят на нС и на 
БСП кристиан вигенин. 

“Поставяте една много важна тема, но 
за съжаление, както много често прави-
те, че важните теми така ги представяте 
и защитавате, че накрая ги обезсмисляте. 
не разбрах като говорим за достойнство, 
един от основните аргументи беше, че не 
ни плащат. е като ни плащат ще имаме ли 
достойнство?”, попита вигенин. 

  �
Юлия иВАнОВА

Санкционираният по 
глобалния закон “Магнит-
ски” депутат от ДПС Делян 
Пеевски стана член на пар-
ламентарната комисия по 
конституционни въпроси. 
това решиха депутатите 
със 109 гласа “за”. Подкре-
пата дойде от ГеРБ-СДС, 
ДПС и Итн. “Против” гла-
суваха ПП-ДБ и БСП. От 
“възраждане” бяха в зала-
та, но не участваха във вота 
и така направиха възможен 
този избор.

точката влезе в днев-
ния ред на нС в начало-
то на заседанието. С нея 
ДПС поискаха Пеевски 

да смени Гюнер Ахмед 
в комисията. Преди това 
Пеевски, придружаван 
от съпартиеца си Йордан 
Цонев, прекара повече от 
половин час в стаята на 
зам.-председателя на нС 
никола Минчев в разго-
вор със съпредседателя на 
ПП кирил Петков.

Ще представим общ 
проект с ПП-ДБ за проме-
ни в конституцията, зая-
ви Пеевски след срещата. 
“Обсъждаме нашия про-
ект и чакаме те да ни из-
пратят такъв. Ще напра-
вим един общ. Работим 
в момента по него. това 
е тяхно решение. нека да 
гласуват всички и ще ви-
дим какво ще стане”, по-
ясни той.

Стаята на ДПС се пре-
върна в център на парла-
ментарните дебати. Цяла 
сутрин вчера там течаха 
совалки. Сред посетите-
лите бяха лидерът на ПГ 
на ГеРБ Десислава Ата-
насова и съпредседателят 
на ДБ Христо Иванов.

 След гласуването 
депутатите отново бяха 
на косъм от сбиване. на 
трибуната излезе Явор 
Божанков от ПП-ДБ, за да 
обясни защо не е гласувал 
“за”. Срещу него скочиха 
депутати от “възражда-
не” и само навременната 
намеса на квесторите пре-
дотврати спречкването. 
Росен Желязков укроти 
страстите като даде 30 
минути почивка. 

„Възраждане“ избягаха  
от гласуването за МРЗ 
Стотиналеваръстнапаритенаработещитебедни
севидяхамногонамнозинствотоотзавчера

бедни, но не и като се вдигат 
автоматично депутатските за-
плати, които през последните 
2 месеца имат нулева произво-
дителност на труда, ядоса се 
лидерът на БСП, обръщайки 
се към “мнозинството и пра-
вителството от вчера”. нинова 
припомни от парламентарната 
трибуна, че предложението на 
БСП е за въвеждане на евро-
пейското изискване минимал-
ната заплата да е поне 50% от 
средната брутна, заключавай-
ки, че мнозинството са евро-
пейци само на думи. “Значи 
над половин милион работе-
щи бедни трябва да чакат до 
1 януари? А увеличението на 
водата с около 150% чака ли? 
топлофикациите чакат ли, це-
ните чакат ли?”, попита ни-
нова. тя допълни, че ако сега 
се приеме проектът, идната 
седмица финансовият минис-
тър ще може да включи увели-
чението в разчетите за новия 
бюджет. 

По мнението на социали-
стите и на синдикатите, ми-
нималната заплата от 780 лв. 
е неадекватна. Ако тя бъде 
увеличена от 1 юли 2023 г., 
ще стане около 850-890 лв. и 
ръстът й ще е около 100 лв., 
но увеличението от 1 януари 
догодина ще е над 150-200 лв. 
Затова предложението БСП 
осигурява плавен ръст във вре-
ме на инфлация, аргументира 
се Георги Гьоков от БСП.

“БСП оставаме единстве-
ната партия, която ще защити 
хората в този най-важен пери-
од - приемане на бюджета и 
на данъчните закони”, заяви 
нинова.

БСП настоя военният министър 
да дойде в НС заради 
американските бази у нас

Хората на Костадинов „назначиха“ 
Пеевски да пише конституция

С 9 гласа “въздържал се”, 5 - 
“против” и 3 - “за”, депутатите 
от социалната комисия отхвърлиха 
предложението на БСП доходите 
на работещите до 26 г. да не 
се облагат. Заедно с това не бе 
прието и предложението да бъдат 
необлагаеми трудовите доходи на 
всички, независимо от възрастта, 
чиито възнаграждения са до линията 
на бедност. “Данъчната преференция 
ще действа в началото на трудовия 
път на младежите до 26 г., което 
ще благоприятства за търсене на 
устойчива и перспективна трудова 
реализация в България. 
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  �
Юлия КУЛИНСКА

“никога бСП не сме говорили с 
герб за министри или за  министер-
ства. никога не сме поставяла въпроса 
за имена. най-малкото аз щях да знам, 
че съм номиниран за някакъв минис-
тър”, заяви зам.-председателят на Пг 
“бСП за българия” георги Свиленски 
пред журналисти в нС. коментарът му 
беше по повод думи на Деница Сачева 
от герб, че Свиленски е предлаган за 
регионален министър в евентуален ка-
бинет на герб с участието на бСП. 

“Призовавам г-н борисов да спре 
да лъже. Призовавам да не кара и него-
вите народни представители да правят 
същото по медиите и по студиата, кога-
то идват при вас. Призовавам госпожа 
Сачева персонално. интригите, които 
се опитва да вкарва борисов, са един-
ствено да отклонят вниманието ви от 
искания му имунитет и от безпринцип-
ната коалиция на позора, която съста-
виха с ПП-Дб. Спрете със спекулаци-
ите. Спрете да употребяват бСП като 
някаква индулгенция за безпринцип-
ния им кабинет, подчерта Свиленски.

“Моля този, който е занесъл моята 
кандидатура в герб, да застане пред 
медиите, да ме покани - ще застана за-
едно с него, но така да се говори и да 
се хвърлят имена... Обикновено това 
се случва преди съставяне на кабинет, 
аз останах изненадан, че моето име за-
почва да се спряга след като вече е със-
тавен кабинетът. Поне да го бяха вър-
тели един месец преди това”, пошегува 
се Свиленски.

“разговорите за съставяне на каби-
нет с първия мандат стгнаха до ниво, 

в което ние заявихме, че искаме 4,5% 
дефицит, увеличаване на социалните 
плащания и на минималната работна 
заплата, Шенген и неизпращане на во-
енна помощ за Украйна. това беше в 
9,30 ч. в 10,30 ч. пред колегите от итн 
същите преговарящи от герб заявиха 
3% дефицит, военна помощ за Украй-
на и други техни приоритети, което 
няма нищо общо с това, което обещаха 
на нас. в 10 ч. имаше изпълнително 
бюро, което взе решение да излезем от  
разговорите. Преговори не е имало”, 
поясни Свиленски.

“ние многократно заявихме, че 
няма да подкрепим правителство на 
герб. решението ни няма нищо общо 
с оставката на гешев”, коментира и 
депутатът от “бСП за българия” Мая 
Димитрова в тв ефир.

“на разговорите ни с герб стана 
ясно, че нямат принципи и последо-
вателност в тяхната политика. С нас 
говорят едно, със следваща партия - 
друго. няма как да бъдем патерица на 
което и да е правителство”, обясни тя и 
уточни, че при тези разговори минист-
ри и имена не са обсъждани.

“няма за какво да съжаляваме, че 
през 2016 г. издигнахме румен радев. 
тогава българия имаше нужда от ново 
лице и от президент”, поясни Димитро-
ва. По отношение на това, което се слу-
чи впоследствие, всички сме свидете-
ли на проектите, които произлязоха от 
президентската институция, като ПП. 
във вторник румен радев направи мно-
го остро изказване срещу новосформи-
раното правителство. Прецедент е, че 
той напусна залата по време на химна 
и на клетвата. това е и неуважение към 
националния химн и към нацията”, ко-
ментира Димитрова.

избирателите и на двете 
коалиции. едните иска-
ха да изчегъртват герб, 
а другите - никога да не 
допуснат ПП и Дб отно-
во до властта”, заяви ли-
дерът на бСП корнелия 
нинова в тв предаване.

Според нея от думите 
на николай Денков ста-
ва ясно, че това ще бъде 
много антисоциално и 
антинародно правител-
ство. “той обяви, че ще 
внесе бюджет с 3% де-
фицит, което означава, 
че ще запазят социални-
те плащания. няма да 
има увеличение нито на 
минимална заплата, нито 
на майчинство, нито на 
пенсии и то при положе-
ние, че цените продъл-
жават да растат”, разкри 
нинова.

тя припомни защо 
бСП прекрати разгово-
рите при първия мандат. 
“ние сме против война-
та, против джендър иде-
ологията, трябва да вни-
маваме кога ще приемем 
еврото. борисов ми каза, 
че няма проблем. ние ще 
викаме “не”, той ще го 
внеса в парламента и ще 
го гласува с гласовете на 
ПП-Дб. в този момент 
реших, че разговорът с 
този човек е приключил, 
че той никога няма да се 

промени, че употребя-
ва всички партии, за да 
си осигури собственото 
оцеляване. това стана 
много преди изявление-
то на гешев”, подчерта 
нинова.

бСП единствената 
партия, в която главни-
ят прокурор си е позво-
лявал да влиза, да прави 
досъдебни производства, 
да разследва партийни 
събрания, да ме вика на 
разпити. тогава  казах, 
че прокуратурата се из-
ползва като политическа 
бухалка за вътрешнопар-
тиен преврат в бСП. ние 
имаме най-голямо осно-
вание да сме срещу ге-
шев и винаги сме искали  
оставката му”, Поясни 
нинова.

взривът в прокура-
турата е дошъл отвътре, 
смята тя. “вътрешните 
лобита и зависимости 
се сбиха. това може да 
бъде оздравително, ако 
бъде доведено докрай, 
а на гешев трябва да се 
даде шанс да довърши 
“чисти ръце”, обясни 
нинова. “има нужда от 
правосъдна реформа, 
но това, което те правят 
в момента, не е такава. 
това е реформа за спа-
сяването на собствените 
им кожи. гласуват про-

тивоконституционни 
закони и сами от трибу-
ната си признават, че е 
така”, твърди тя.

“Президентът мина 
всякакви граници. той 
унижи президентската 
институция с това пове-
дение и изпускането на 
нерви още при връчване-
то на мандата. не можех 
да повярвам, че напуска 
залата по време на бъл-
гарския химн. виждате 
какви искри прескачат 
още от първия ден - пре-
зидентът не иска пра-
вителство, той иска да 
продължи да управлява 
през служебни кабинети. 
това е лакомия за власт”, 
убедена е нинова.

тя определи радев 
като бащата на хаоса в 
държавата. “той създа-
де ПП, пусна ги срещу 
герб през протестите. 
Свалиха борисов, напра-
вихме общо правител-
ство. радев се съюзи с 
него, за да свали нашето 
правителство. След това 
започна да създава други 
партии, сега се говори, 
че си създава кметска 
партия. тоест там е цен-
търът на дестабилизация 
и не изключвам да е за-
ложил някакви мини на 
новия кабинет”, преду-
преди нинова.

снимкаБТа

БСП ще гласува  
"за" свалянето на 
имунитетите на който и 
да е народен представител, 
категоричен е Свиленски

Корнелиянинова:

Коалиция между ГЕРБ-СДС, 
ПП-ДБ и ДПС е антинародна

ГеорГиСвиленСКи:

БСП никога
не е говорила 
за министри

Президентътечастотпроблемаинеможедабъденеговоторешение,заявилидерътнаБсП
“роди се тройната 

коалиция - герб-СДС, 
ПП-Дб и ДПС. ние сме 
против, защото това не 

е правителството за ре-
шаване на кризите на 
българия и за помагане 
на хората, а на  оцелява-

нето на лидерите на пар-
тиите. това е кабинет на 
имунитетите, на омер-
тата, предателство към 
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гордеем се, че в редовете на бСП членуват 
достойни граждани на   република българия, 

един от които сте вие.  

Приемете нашите пожелания за много човешки 
радости за вас и вашите близки.

на многая лета, иване!

РС на БСП „Младост“ – София
018-та основна партийна организация

МО при БСП - Младост

ЧЕСТИТ ЮБИЛЕЙ!

честито!

БОРИС КОСТАДИНОВ 
СТОЙЧЕВ

роден на 08.06.1923 г.

  �
Деси ВЕЛЕВА

Столичната община не може да 
осигури места за всички бъдещи пър-
вокласници в училището, което им е 
най-близкото по адресна регистрация, 
алармираха родители. За поредна го-
дина се оказа, че в няколко школа па-
ралелките не достигат, за да обхванат 
всички деца от района им и те трябва 
да бъдат записани на друго място. 

Столичната община обяви 11 631 
места, за тях кандидатстваха 10 876 
деца, а некласираните изобщо остана-
ха 594, стана ясно преди дни.

едно от проблемните училища е 5 
ОУ в жк. “бъкстон”. там не са дости-
гнали 55 бройки, за да бъдат приети 
всички деца от района. За тази цел е 
нужно да се открият още 2 паралелки, 
което едва ли може да стане заради 
ограничена база. в близкото 2 СУ има 
чакащи точно за още една паралелка. 
Още по-голям е проблемът за 55 СУ в 
жк “Дървеница”, където неприетите с 
местоживеене в района са 93. в 73 СУ 
в кв. “гоце Делчев” липсват 29 мес-
та, почти толкова са и недостигащите 
бройки за 107 ОУ. в район “триади-
ца” проблемът стои изключително ос-
тро, защото 121 СУ не може да приеме 
41 деца, а 104 ОУ - още 19. 

Преди няколко години именно от 
Столичната община въведоха крите-
рия за прием с предимство на живее-
щи над три години в прилежащ на съ-
ответното училище район. идеята бе 
да се избегне натиска върху определе-
ни школа, известни като елитни, а де-
цата да се разпределят по-равномерно 
между не толкова желаните. От кмет-
ството категорично заявиха тогава, че 
първокласните трябва да учат в най-
близкото до дома им училище. така с 
новите правила се даде предимство на 
семействата, които живеят в района 
от по-дълго време. Затова при канди-
датстването децата вече се разделят в 
четири групи - в първата влизат тези 

с адресна регистрация в прилежащата 
площ на училището над 3 години, във 
втората - над 1 година, третата - до 1 
година, а в четвъртата попадат всички 
деца, живеещи извън съответния ра-
йон и не ползват никакво предимство 
в класацията. 

Сега се оказа, че общината не може 
да приложи собствените си правила, 
тъй като разпределението на учили-
щата по райони не е равномерно. ро-
дителите се надяват да бъдат открити 
допълнителни паралелки, което ще е 
трудно. вероятно повечето от тях ще 
са принудени да запишат на следващи-
те класирания децата си в училища, в 
които са останали свободни места. 

Синдикалната феде-
рация на служителите в 
Мвр (СФСМвр) обяви, 
че няма да даде кредит 
на доверие на избра-
ния за министър на въ-
трешните работи калин 
Стоянов. От синдиката 
искат незабавна сре-
ща с него, на която ще 
представят за пореден 
път визията си за ус-
тойчива промяна и по-
добряване условията на 
труд в Мвр и ще очак-
ват поемане на конкрет-
ни ангажименти, които 
да бъдат изпълнени в 
конкретен времеви диа-
пазон. в съобщение до 

медиите от синдиката 
посочват, че би било 
обидно, след дългия му 
престой в системата на 
Мвр да се очаква, че не 
е запознат с проблеми-
те в нея.

Според синдиката 
управлението на Мвр е 
непрозрачно, без визия 
и политическо желание 
за промяна, а работещи-
те в министерството са 
заложници на настъпи-
лото безвремие и хаос 
в резултат на царящото 
безвластие.

в позицията си от 
СФСМвр казват, че 
сериозните и систем-

ни проблеми в Мвр са 
пренебрегвани и не се 
решават за сметка на 
имиджови акции. 

евентуални опити 
за отлагане провежда-
нето на срещи и отказ 
да се постави начало-
то на изпълнението на 
приетата и подкрепена 
от всички политически 
партии и коалиции ви-
зия за устойчива про-
мяна в Мвр, ще бъдат 
приети като нарушава-
не на правата на служи-
телите и незачитане на 
потребностите на всич-
ки български граждани, 
посочват от СФСМвр. 

Столичният кмет Йорданка 
Фандъкова да премахне рекламни 
плакати и билбордове за предсто-
ящия “София прайд” настояват 
от инициативния комитет за ре-
ферендум срещу джендър идео-
логията в училищата. в писмо до 
общината се казва, че столицата 
е залята с плакати, чието съдър-

жание е провокативно, обидно, 
неприемливо от гледна точка на 
традиционните морални ценности 
на обществото и нарушава дейст-
ващи правни норми. От комитета 
се противопоставят на това, че съ-
държанието е насочено пряко сре-
щу семейството, такова, каквото 
се възприема от гражданите и от 

законите на страната. “еднополо-
ви двойки канят да се присъеди-
ним към тяхното “семейство”, те 
възпитавали децата си да обичат, 
а не да мразят, рекламират се сце-
ни специално за деца”, възмуща-
ват се от инициативния комитет.

 

Цялото писмо на стр. 10

Щетите от поройните 
дъждове, които паднаха в 
началото на юни в общи-
на берковица, са за около 
1,5 милиона лева, заяви 
кметът на берковица Ди-
митранка каменова.

За 3-4 дни в начало-
то на месеца в беркови-

ца паднаха над 100 ли-
тра на квадратен метър 
дъжд, като водата отне-
се настилки от улици и 
причини други щети по 
инфраструктурата в бер-
ковица, в квартал “рако-
вица” и в село бързия. 
Общината е описала ще-

тите и ще търси средства 
за преодоляването им 
от Междуведомствената 
комисия по възстановя-
ване и подпомагане при 
бедствия и аварии към 
Министерския съвет. 
най-голяма част от сред-
ствата ще бъдат за въз-

становяване на настил-
ките по улиците, уточни 
кметът.

и в момента в бер-
ковица, бързия и квар-
тал “раковица” все още 
се отводняват къщи и 
се разчистват наноси от 
улиците и дворовете.

СнимкаБТа

Военнослужещи, които спасиха живота на майка и детето й при пропадане в 
канализационна шахта в  Долна Митрополия, бяха удостоени с приз “Доблест” 
от плевенското сдружение “Артилерия - ген. Владимир Вазов”. Редник 
Веселин Вълчев и ефрейтор Данаил Петров получиха от подполк. о.р. Радослав 
Георгиев, председател на УС на сдружението, своите отличия за спасен 
живот. Те са военнослужещи от военно формирование 32040 в Крумово

Бъдещи първокласници 
останаха без места в София
Столичнатаобщинанеможедаосигурипаралелкизавсички
децавнай-близкотопоадреснарегистрацияучилище

Синдикати в МВР искат незабавна 
среща с новия министър

1,5 млн. лева щети от порои  
в община Берковица

Искат Фандъкова да махне рекламните 
плакати на „София прайд“
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57% от младите у нас живе-
ят в пренаселени домакинства, 
показват данни на “евростат”. 
този дял в европейския съюз 
през 2021 г. е бил 26%. това 
означава, че коефициентът на 
пренаселеност при хората на 
възраст между 15 и 29 години 
е бил с 9 на сто по-висок от ко-
ефициента на пренаселеност за 
населението като цяло (17%), 
съобщават от “евростат”. 

Сред страните членки на 
еС през 2021 г. най-голям дял 
от младите хора, живеещи в 
пренаселени домове, е регис-
триран в румъния - 60%, Бъл-
гария е на второ място - 57%, 
Латвия - 54%, Гърция - 48% и 
Полша - 47%. на другия край 
на скалата с най-малки подоб-
ни съотношения са били кипър 
и малта - по 4% за всяка, ир-
ландия - 5 на сто, нидерландия 
и Белгия - по 8% за всяка.

Продавачите на имотния 
пазар в България тази година 
вече са по-гъвкави и са склон-
ни на отстъпки от цената на 
офертите си между 1-1,5%. Да-
ните са на една имотните аген-
ции у нас. те показват още, че 

в момента много хора купуват 
жилище не толкова за инвести-
ция, колкото за собствен дом.

експертите в бранша пред-
виждат забавяне на нараства-
нето на цените и постепенно 
увеличаване на предлагането, 
предаде Бта. Цените на имо-
тите в столицата все още се за-

държат високи, дори за край-
ните райони на София, като 
“Люлин” и “Дружба”. Средни-
те цени на панелните жилища 
са между 1300 - 1650 евро/кв. 
м. в централната част на града 
и районите от широкия център 
цените на ново строителство в 
начален етап започват от 1600 

евро/кв. м до 1850 евро/кв. м, 
а според данни на компанията 
сделки се реализират и на цени 
от 1700 до 2700 евро/кв. м. 

в началото на 2023 г. 
нормализиране на пазара се 
наблюдава и във втория по 
големина град в България - 
Пловдив, като и тук се очаква 

цените на имотите да забавят 
своя ръст. Цените се задържат 
на нивата си от края на 2022 г. 
в зависимост от характерис-
тиките на имота и неговото 
местоположение, средните 
цени могат да варират от 800 
до около 1800 евро/кв. м. 

Голям спад на годишна 
база се наблюдава в морската 
ни столица, където за първото 
тримесечие на 2022 г. са впи-
сани 3471 сделки или разлика 
от близо 23,5 на сто. тенден-
цията е сходна и с Бургас, къ-
дето са вписани 1528 сделки 
спрямо 2139 през последното 
тримесечие на изминалата го-
дина. Спадът на годишна база 
и тук е около 10% спрямо съ-
щия период на 2022 г., кога-
то в Бургас са вписани 1679 
сделки. 

общият брой на вписаните 
сделки с имоти за цялата стра-
на през първото тримесечие на 
2023 г. е 44 461 спрямо 67 362 
през четвъртото тримесечие 
на 2022 г. наблюдава се спад 
спрямо същия период на 2022 
г., когато общият брой на впи-
саните сделки е бил 48 875. 

“развитието на базова 
енергия е важно, за да може 
да се надграждат и създават и 
възобновяеми енергийни из-
точници. Соларната енергия 
е важна, но трябва да я има 
и основата наречена ядрена 
енергетика”. това каза Бого-
мил манчев, председател на 
УС на “Българския атомен 
форум - Булатом” по време на 
международна конференция. 
той коментира, че изгражда-
нето на ядрен реактор е голя-
мо капиталоволожение и има 
финансов риск, но едно такова 
съоръжение дава сигурност за 
бизнеса и потребителите годи-
ни наред.

манчев даде за пример 
аеЦ “козлодуй”, който благо-

дарение получените свръхпе-
чалби през миналата година, 
успя да подкрепи българския 
бизнес и граждани, за да пре-
минат по-леко през кризата 
с високите цени на електро-
енергията. нямаше как да се 
справим без аеЦ “козлодуй”, 
иначе щяхме да взимаме голе-
ми кредити, каза той.

манчев посъветва ново-
то редовно правителство да 
разгледа предложените от 
експертите възможности за 
изграждане на нови ядрени 
мощности. ние виждаме, че 
има конфронтация сред парти-
ите за развитието на ядрената 
енергетика. но вече 30 години 
се опитваме да си хапем опаш-
ката - строим, спираме един 

ядрен обект, добави манчев. 
Според него ядрената енер-
гетика категорично е част от 
европейската зелена сделка. 
“СаЩ и китай вече признаха 
това, ние сме част от 12 те ев-
ропейски държави, развиващи 
ядрени технологии. важно е 
да сме част от този клуб, а ние 
като експерти да показваме ако 
има недостатъци в проектите, 
всички трябва да спазват висо-
ките норми и изисквания, кои-
то има за ядрена безопасност. 
независимо дали са източни 
или западни компаниите”, ка-
тегоричен бе манчев.

Цените на производител в промишлеността на вътрешния пазар на 
европейския съюз (еС) през април са били с 2,9% по-ниски в сравне-
ние с март. това потвърждава тенденцията на намаление на производ-
ствените цени, започнала през есента на миналата година, като от сеп-
тември 2022 г. до април т.г. те са спаднали с 9,4 на сто. това частично 
компенсира значителните предишни ценови увеличения, сочат най-но-
вите данни “евростат”. в България цените на производител в промиш-
леността през април 2023 г. спрямо март 2023 г. са се понижили с 3,2 на 
сто, а на годишна основа с 4,7 на сто.

Скорошните спадове и предхождащите ги увеличения на производ-
ствените цени са били предимно в резултат от значителни движения в 
цените на енергията. между януари 2021 г. и септември 2022 г. цените 
на промишлен производител на вътрешния пазар на еС са скочили с 
59,1 на сто, или средно с около 2% на месец.

За същия период цените на производител на енергия са нараствали 
средно с 5 на сто на месец, което отговаря на кумулативен ръст за целия 
период от 163 на сто. През април 2023 г. в сравнение със септември 
2022 г. цените на енергията в еС са спадали с 26,7 на сто, или със сре-
ден месечен темп от 4 на сто, предаде Бта.

най-значително намаление на производствените цени между януари 
2021 г. и септември 2022 г. са отбелязали производителите на суров петрол 
и природен газ - 9 на сто на месец, следвани от производството на електро-
енергия, газ и топлоенергия - 6 на сто на месец.

57% от младите живеят в 
пренаселени домакинства
Продавачитенаимотивеческлонявалинаотстъпкиотценатанажилищата

„Евростат”:

Заводските цени в ЕС падат
ЕкспЕрти:

Има възможности 
за нови ядрени мощности

Богомил Манчев

европейската комисия предложи 
бюджетът на еС за 2024 г. да бъде 189,3 
млрд. евро, предаде Бта. Предвиждат се 
плащания за близо 113 млрд. евро по фон-
довете за възстановяване от пандемията. 

Според проектобюджета догодина 
средствата за земеделците ще  бъдат 53,8 

млрд евро; за ифровизация; 2,1 млрд. евро 
за европейската космическа програма; 
10,3 млрд. евро за социално сближаване; 
3,7 млрд. евро за образование; 2,4 млрд. 
евро за опазване на природата; 2,2 млрд. 
евро за защита на границите; 1,7 млрд. 
евро за разходите, свързани с миграцията; 

1,6 млард. евро за отбрана, от които 638 
млн.евро за военни разработки, 241 млн. 
евро за военна мобилност и 343 млн. евро 
за производство на боеприпаси. Брюксел 
предвижда освен това 200 млн. евро за 
борбата с измамите, данъчното облагане и 
митниците, а 754 млн. евро ще отидат за 

Правителството освободи Борис 
михайлов от длъжността изпълните-
лен директор на националната агенция 
за приходите (наП) поради влошава-
не на събираемостта на приходите от 
ДДС.  За ръководител на агенцията е 
назначен отново румен Спецов. 

“румен Спецов е висококвалифи-
циран експерт с дългогодишен опит в 
националната агенция за приходите 
и в областта на данъчната политика 
и законодателство, както и защитата 
на националната сигурност”, пише 
в съобщението на правителствената 

пресслужба, с което се оповестява 
официално назначението. 

в периода 2001 - 2015 г. е заемал 
различни експертни и ръководни 
длъжности в националната агенция 
за приходите. от май 2021 г. до  ав-
густ 2022 г. заема длъжността изпъл-

нителен директор на агенцията.
Според запознати, ексшефът на 

другата приходна агенция - “митни-
ци” Павел тонев най-вероятно също 
ще поеме поста, на който беше до-
като асен василев бе финансов ми-
нистър.

Бюджетът на ЕС догодина - над 189 млрд. евро

Румен Спецов  отново оглави  приходната агенция
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Обява

УС НА ВК „ШОТЛАНДСКИ БРАТЯ” – Велико Търново,
свикваредовноОбщосъбраниеначлен-кооператорите,което
щесепроведена30.06.2023 г.от17:30часав градВелико
Търново,вхотел„Панорама”,приследнияДневенред:

1.Приеманенагодишнияфинансовотчетза2022година;
2.ОсвобождаванеототговорностначленоветенаУСи

КСзадейносттаим;
3.Приемнановичлен-кооператори;
4.Разни.
Член-кооператорите или техните пълномощници се ре-

гистриратзаучастиевОбщотосъбраниесличнакартаили
изричнопълномощноединчаспо-ранонамястотонасъбра-
нието.

Прилипсанакворум,наоснованиечл.21,ал.2отУстава
накооперацията,събраниетощесепроведенасъщотомясто,
всъщияденот18:30часа,независимоотброянаприсъства-
щите.

ПОКаНаЗаОбЩОСЪбРаНИЕ

човек от бизнеса застана 
начело на министерство на 
земеделието, разпределящо 
на година над 3 млрд. лв. от 
еС. Предприемачът кирил 
вътев, който създаде едно от 
най-големите месопрерабо-
твателни предприятия у нас 
- “тандем-в”, е новият земе-
делски министър. Преди да 
влезе в бизнеса, той е познат 
на българите като треньор на 
национален отбор по борба 
за юноши в “Левски Спар-
так”. Самият той е завършил 
националната спортна ака-
демия с профил “Свободна 

борба” (1978 - 1982).
от друга страна, синът на 

министъра - Дамян вътев се 
занимава със зърнопроизвод-
ство. в момента обработва 
9000 декара земя с пшеница, 
царевица, слънчоглед, рапица 
и 300 декара плодни градини, 
предава “медиапул”. от про-
летта на 2019 г. семейната 
месопрерабтвателна компа-
ния е поверена на дъщерята 
на вътев - Богдана вътева.

Предстои да разберем и кои 
ще бъдат назначенията в поли-
тическия кабинет на министъ-
ра. вече се спрягат имена, но 

информацията е неофициална. 
на мястото на зам.-министър 
крум неделков с ресор “Жи-
вотновъдство” вероятно ще 
застане Деница Динчева. Доп-
реди това Динчева ръководе-
ше на дирекция “Животновъд-
ство” в министреството. 

Постът на зам.-министър 
Георги Събев вероятно ще 
поеме таня Дъбнишка - из-
пълнителен директор и член 
на УС на асоциацията на зе-
меделските производители в 
България от 2023 г.  тя ще 
отговаря за общата селско-
стопанска политика и Про-

грамата за развитие на сел-
ските райони.

на мястото на зам.-минис-
тър тодор Джиков вероятно 
ще застане александър Йоцев. 
в земеделския сектор той е по-
знат като изпълнителен дирек-
тор на Съюза на търговците на 
храни и бивш шеф на борсата 
в Слатина.

мястото на зам.-министър 
валентин чамбов, който от-
говаряше за горските въпроси 
пък вероятно ще поеме инж. 
Дамян Дамянов. До скоро той 

беше директор на югозападно 
държавно горско стопанство-
Благоевград.

Под ръководството на въ-
тев агроведомството отново 
става министерство на земе-
делието и храните. народното 
събрание вече утвърди тази 
поправка. а това означава, че 
“Продължаваме промяната” 
окончателно се е отказала от 
идеята агенцията по храните 
да бъде извадена извън земе-
делското ведомството и да е 
пряко подчинена на мС. 

Държавните горски 
предприятия вече ще мо-
гат да изкупуват гори не 
само от физически лица, 
а и от общини и фирми. 
това е една от последните 
заповеди, които служеб-
ният земеделски минис-
тър Явор Гечев е издал, 
преди да сдаде поста на 
бизнесмена кирил вътев. 
Целта на новите правила 
е да се увеличат горски-
те територии. Затова и 
отпада кампанийният 
прием на заявления от 
собствениците и те вече 
ще могат да се подават 
целогодишно и ще се 
разглеждат на всеки три 
месеца. отменено е и 
класирането по зададени 
критерии, като с предим-
ство ще са имоти, грани-
чещи с горски територии 
- държавна собственост, 
със защитни и специални 
функции и имоти на фи-
зически лица.

За горите, собстве-
ност на общини, пре-
димство при изкупува-
нето ще се дава на тези, 
в които преобладават на-
саждения с характерис-

тики на “гора във фаза 
на старост”, за да бъдат 
опазени. отпада изис-
кването при подаване на 
документите собствени-
кът сам да посочва цена 
за закупуване на имота.  
Стойността ще се опре-
деля на базата на оценка, 
изготвена от правоспосо-
бен независим оценител, 
а разходите за извърш-

ването и са за сметка на 
купувача - съответното 
държавно предприятие. 

Продължава да е в 
сила правилото, че се из-
купуват само цели имоти 
и не могат да са предмет 
на сделка техни идеални 
или реални части. няма 
да се закупуват имоти, 
собствениците на които 
са направили отказ през 

предходните 12 месеца 
за сделки по покупко-
продажба на заявените от 
тях имоти на държавните 
предприятия, на опреде-
лената с оценката цена. 
Средствата за закупува-
нето се осигуряват от це-
левия фонд “Инвестиции 
в горите”, който акумули-
ра приходи от дейността 
на горските предприятия.

Ц е н и т е  
на горивата у 
нас падат до 
най-ниски-
те си нива за 
последната 
година и по-
ловина. И за 
първи път от 
доста време 
горивото за 
дизелови двигатели е по-евтино от бензина. 

вече почти месец масовият бензин A 95 държи 
средно ниво от 2,55 лв. за литър и така стигна цените 
непосредствено преди войната в Украйна, показват да-
нните на платформата Fuelo. миналата година по това 
време а 95 струваше над 3,20 лв. и стигна своя пик от 
3,40 лв. за литър в началото на юли.

Дизелът също бележи най-ниската си цена за по-
следната година и половина. той вече е по-евтин от ма-
совия бензин а 95. Данните показват, че тази седмица 
средната цена на дизела е паднала до 2,46 лв. за литър. 
Преди една година това гориво струваше 3,56 лв.

Спад в цените има и при другите видове горива - 
пропан-бутан средно се продава тази седмица за 0,94 
лв. за литър, а метанът за 2,08 лв. за кг.

турция ще увеличи таксата за 
преминаване на кораби през проли-
вите Босфор и Дарданели от 1 юли 
с повече от 8%. това съобщават 
турски медии, като се позовава на 
решение на Генералната дирекция 
по морските въпроси към турското 

министерството на транспорта и 
инфраструктурата. През октомври 
турските власти увеличиха таксата 
пет пъти до 4,08 долара. както отбе-
лязва изданието, решено е, че злат-
ният франк няма да бъде фиксиран, 
а ще се обновява от министерството 

на транспорта и инфраструктурата 
в края на юни всяка година.

конвенцията от монтрьо от 
1936 г. е документът, който възста-
новява суверенитета на турция над 
проливите Босфор и Дарданели от 
черно море до Средиземно море.

АгроведомствотоставаМинистрество
наземеделиетоихраните

Дизелът поевтиня  
с над 1 лев за година

Tурция вдига таксите  
за преминаване през Босфора 

Държавата вече ще купува  
гори на фирми и общини

Човек от бизнеса  
ще разпределя  
3 млрд. лв. на година 

Кирил Вътев
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Гръцките власти засилиха 
нивото на бдителност и ох-

рана на сухопътната граница 
с турция поради риск от на-

влизане на големи групи ми-

гранти. Служебният премиер 
Йоанис Сармас свика извън-

редно заседание на кабинета 
и на ръководството на въоръ-

жените сили, след като по-ра-

но тази седмица 91 мигранти 
бяха спасени от гръцката 
гранична полиция, изоставе-

ни от трафикант на остров в 

Марица. в района на реката, 
която по долното си течение 
е гранична между двете дър-

жави, бе изпратен служебни-

ят министър на гражданската 
защита Хараламбос Лалулис. 
Местните власти в погра-

ничните райони заявиха, че 
се страхуват от нова вълна 
нелегални. През последните 
седмици се наблюдава заси-

лено движение на групи към 
гръцката граница.

Служебният министър от-

хвърли тезата, че турция из-

ползва проблема с мигрантите 
за извличане на политически 
отстъпки от еС или с цел на-

тиск срещу Гърция. Лалулис 
обясни, че ниското ниво на 
реката и хубавото време съз-
дават благоприятни условия 
за нелегално преминаване, 
но подчерта, че властите се 
справят и вземат всички не-

обходими мерки. той добави, 
че охраната на границите, ко-

ито са външни на еС, е пър-

ви приоритет на служебната 
власт след организирането на 
парламентарните избори по-
късно този месец.

Служебният външен ми-

нистър на Гърция василис 
каскарелис и първият дипло-

мат на Анкара Хакан Фидан 
обсъдиха миграцията в теле-

фонен разговор.
Междувременно консер-

вативната “нова демокра-

ция”, която се очаква след из-

борите да образува кабинет, 
заяви готовност да продължи 
изграждането на погранично 
съоръжение и по поречието 
на реката.

външният министър на 
Азербайджан Джейхун Бай-

рамов е оптимист, че стра-

ната му и Армения ще наме-

рят много скоро решение на 
дългогодишния конфликт 
около нагорни карабах. По 

време на заседание на По-

стоянния съвет на ОССе той 
подчерта, че за първи път от 
обявяването на независи-

мостта си и двете държави 
поемат ангажименти взаим-

но да зачитат суверенитета, 

териториалната цялост и не-

прикосновеността на грани-

ците си и така те вече са “на 
прага на мира”. Байрамов 
подчерта, че Азербайджан 
работи активно с Армения 
за осигуряване на устойчив 

мир. Според него разгово-

рите, проведени през по-

следните няколко седмици 
във вашингтон, Брюксел, 
Москва и кишинев, са “поз-

волили да се разберат по-
добре позициите”.

накратко

СнимкиБТА
Турската лира отбеляза рекорден спад спрямо долара, откакто Реджеп Тайип Ердоган  
бе преизбран за президент миналия месец

Гърция нащрек  
за мигранти от Турция
нискотонивонамарицаихубавотовремеса
предпоставкизазасиленпотоккъмЕвропа

Словения - непостоянен 
член на СС на ООН

Словения е избрана за непостоянен член на Съвета за си-

гурност на ООн за периода 2024-2025 г.
“Днес е голям ден за Словения. Горда съм с изключител-

ния резултат, който е плод на много работа”, написа външ-

ният министър на страната таня Файон в туитър.
кандидати за непостоянно членство в Съвета за сигур-

ност на ООн за региона на източна европа бяха Словения 
и Беларус. Любляна спечели със 153 гласа, Минск получи 
само 38.

За региона на Африка новите непостоянни членове са 
Алжир и Сиера Леоне, за Азия-Океания -  южна корея, за 
Латинска Америка и карибите - Гвиана.

България три пъти е била непостоянен член на СС на 
ООн: през 1966-1967, 1986-1987 и 2002-2003 г.

Румънски БТР потъна  
в Дунав при учение

Бронетранспортьор “Пираня 3” на румънските въоръ-

жени сили потъна в Дунав по време на ученията на нАтО 
“Сейбър Гардиън’23”, провеждани в северната ни съседка.

инцидентът е станал край село Бордушан в североизточ-

ната част на страната, когато произведената в Швейцария 
бронирана машина опитала да прекоси дунавския ръкав 
Борча. на видеоклип, записан на телефона на румънски во-

енен, се вижда как машината потъва на дъното на около 15 
м от брега. все още не е ясно дали причината е технически 
проблем или човешка грешка.

в провежданото между 29 май и 9 юни учение на нАтО, 
включващо форсиране на река, участват  5000 румънски 
бойци и още толкова от 12 съюзнически държави, включи-

телно България.

Баку и Ереван на „прага на мира”

Оперират папата  
по спешност

Папа Франциск бе приет в бол-
ница в Рим за спешна хирургическа 
интервенция под пълна упойка. Опе-
рацията се налага заради риск от 
запушване на червата, обявиха от 
Ватикана. Очаква се понтификът 
да остане на легло поне няколко 
дни. 

Нови протести срещу  
пенсионната реформа  
във Франция

28 души са били арестувани при 
протест в Париж срещу пенсионна-
та реформа на президента Еманюел 
Макрон. Според местните синдика-
ти в различните акции в страната 
са се включили около 900 000 души, 
една трета от тях - в Париж.

5,3 по Рихтер в Румъния
Земетресение с магнитуд 5,3 

по Рихтер е регистрирано край из-
точния румънски град Арад. Според 
сеизмолозите трусът на дълбочина 
6,4 км е усетен и в съседните Унга-
рия и Сърбия. Няма данни за жерт-
ви. Съобщава се за леки пукнатини 
по сгради в района. 

Задържаха половин тон  
кокаин в Риека

Половин тон кокаин с висока 
чистота на стойност 20 млн. евро е 
задържан от хърватската полиция 
в Риека. Дрогата е открита в кон-
тейнери на пристанището на града, 
откъдето с камиони е трябвало да 
достигне до Западна Европа. 

Стрелба във Вирджиния 
след церемония  
за дипломиране

Двама бяха убити, а петима - 
ранени, след като въоръжен мъж 
откри стрелба в американския град 
Ричмънд, щата Вирджиния. Инци-
дентът е станал в училищен двор, 
след церемония по дипломиране на 
гимназисти, поясниха от полиция-
та. Мотивите на 19-годишния на-
падател се изясняват. 

Още един кандидат  
за Белия дом

Бившият губернатор на Ню 
Джърси Крис Кристи официално за-
почна своята президентска кампа-
ния за 2024 г. от Републиканската 
партия. Социолозите не му дават 
шансове за партийна номинация в 
битката с бившия президент До-
налд Тръмп и губернатора на Фло-
рида Рон ДеСантис.

Екоактивист протестира срещу пла-
новете на японското правителство 
да изпусне обработена радиоактивна 
вода от авариралата АЕЦ “Фукуши-
ма”. Международната агенция за 
атомна енергия потвърди, че предло-
жението е безопасно, но съседните 
страни и японското общество изразя-
ват загриженост
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Шолц хладен към 
„общоевропейската 
армия” СнимкиБТА

В Скопие се проведе протест на хората с увреждания под наслов "Социална правда без дискриминация". 
Основното искане е 78% увеличение на социалните помощи, с колкото според участващите в акцията са 
нараснали доходите на политиците в РСМ през последната година 

Президентът на южна 
корея Йон сок-йол за-
яви, че военният съюз 
между страната му и 
сАЩ е получил “ядрена 
основа”. така той, цити-
ран от “Блумбърг”, оцени 
високо сключеното с ва-
шингтон споразумение 
за разполагане на амери-
кански ядрен арсенал в 
страната си.

според южнокорей-
ския лидер т.нар. вашинг-
тонска декларация, при-
ета след среща на върха 
с президента Джо Байдън 
през април, “значително 
засилва разширените въз-
можности за възпиране с 

помощта на американски 
ядрени оръжия”. 

Пактът между двете 
страни дава на южна 
корея по-голямо вли-
яние за това как сАЩ 
разполагат своята ядре-
на отбрана и гарантира, 
че тя ще бъде използвана 
като ответен удар срещу 
северна корея. Окон-
чателното решение за 
използването на ядрено 
оръжие обаче ще се взе-
ма във вашингтон.

“Блумбърг” твърди, че 
съюзът сеул-вашингтон 
се изгражда заради засил-
ващата се ракетна и ядре-
на заплаха от Пхенян.

Германският канцлер Олаф Шолц изрази резерви към 
обсъжданата напоследък в редица европейски държави 
идея за сформиране на армия на ес. ръководителят на 
Бундесрепубликата е убеден, че сигурността на континен-
та може да се гарантира единствено чрез трансатлантиче-
ско сътрудничество в рамките на нАтО. същевременно 
той заяви, че е необходимо да се засили сътрудничество-
то в ес при производството на оръжие и увеличаване на 
ефективността му. 

Председателят на ек Урсула фон дер Лайен под-
крепи идеята за "армия от европейци" по време на 
форум в Берлин, макар и все пак да оцени положи-
телно ролята на северноатлантическия алианс. 

Големият и труден въпрос, допълни тя, е кой ще 
вземе решението за разгръщането на европейска ар-
мия. според Фон дер Лайен по този въпрос предсто-
ят много дискусии. тя подчерта, че "подобни идеи 
трябва да бъдат прецизирани и задълбочени, но по-
соката е правилна".   

след седем години прекъсване иран отново отво-
ри посолството си в саудитска Арабия. така в дейст-
вие влиза споразумението, постигнато през март с 
китайско посредничество, между техеран и рияд за 
възстановяване на отношенията след дълъг период, 
определян като локална студена война. 

саудитска Арабия засега не е обявила датата за 
отварянето на посолството си в техеран, нито име-
то на посланика. тя скъса отношения с ислямската 
република през 2016 г. след атаки срещу нейните ди-
пломатически мисии в иран, извършени от протес-
тиращи, възмутени от екзекуцията в кралството на 
влиятелен шиитски имам.

стоплянето на отношенията между двата бряга 
на Персийския залив предизвика нервна реакция във 
вашингтон и тел Авив. Отварянето на посолството 
на иран в рияд съвпадна с визита в саудитска Ара-
бия на американския държавен секретар Антъни 
Блинкен, който се опитва спешно да подобри отно-
шенията между сАЩ и кралството.

Китай обнадежден  
за преговори  
Москва-Киев

  �
Таня ГЛУХЧЕВА

нито Украйна, нито 
русия са затворили “твър-
до” вратата за преговори 
въпреки трудностите за 
започването им в момен-
та. това мнение изрази 
специалният пратеник на 
китай по евразийските 
въпроси Ли Хуей.

кнр има ключова 
роля за установяването 
на мир между Москва и 
киев. така пратеникът 
обобщи коментарите на 
водещи политици в ев-
ропа по време на срещи-

те си в Украйна, Полша, 
Франция, Германия, се-
далището на ес и русия. 
той определи 12-днев-
ната си обиколка през 
миналия месец като кон-
структивна и полезна.

Ли Хуей изрази съ-
жаление, че по-вероятно 
ще има ескалация на кон-
фликта, и припомни, че в 
историята всички войни 
са приключвали с мир, 
но докато той настъпи, 
има много жертви.

на този етап всички се 
притесняват от ядрена вой-
на и недостиг на храни в 
световен мащаб, коменти-
ра китайският дипломат.

Съюзът между  
Сеул и Вашингтон 
вече е ядрен

Иран отново  
отвори посолство  
в Саудитска Арабия

Взаимни обвинения за  
взрива на ВЕЦ „Каховка”
ПостоянниятпредставителнаУкрайнавООнне
представидоказателства,чеРусиястоизадинцидента

на извънредно заседание 
на съвета за сигурност на ООн 
Украйна и русия се обвиниха 
взаимно за разрушаването на 
язовирната стена на веЦ “ка-
ховка”. Заседанието бе свика-
но по искане и на двете стра-
ни, за да привлекат внимание 
към рухването на бента, при-
чинило наводнения в редица 

населени места по течението 
на река Днепър. Под риск са 
42 хиляди души, живеещи в 
райони под контрола както на 
киев, така и на Москва.

Постоянният представител 
на Украйна в ООн сергей кис-
лица обвини русия в “терорис-
тичен акт срещу критична ук-
раинска инфраструктура”, без 

да предостави доказателства.
руският му колега василий 

небензя на свой ред обвини за 
катастрофата киев, посочвай-
ки, че така Украйна се опитва 
да създаде “благоприятни въз-
можности” за прегрупиране 
на свои военни части, за да 
продължи контраофанзивата. 
според него унищожаването 

на каховската веЦ може да 
се квалифицира като военно 
престъпление на Украйна.

Прессекретарят на руското 
Мвнр Мария Захарова призо-
ва разрушаването на кахов-
ската веЦ да стане обект на 
световно проучване и разслед-
ване. тя коментира и обвине-
нията на Запада, че русия стои 
зад инцидента, определяйки 
ги като “100% предвидими 
във всички подобни ситуации 
- безкрайното желание да се 

обвини русия за всичко, което 
се случва, независимо дали то 
действително се е случило, или 
е плод на въображението”.

Международната агенция 
за атомна енергия успокои, че 
голямото изкуствено езеро с 
вода за охлаждане на разполо-
жената малко по-нагоре по те-
чението на Днепър Запорожка 
АеЦ е пълно и запасите ще 
стигнат за месеци.

Зам.-председателят на съ-
вета за сигурност на русия 
Дмитрий Медведев заяви, че 
взривяването е част от дълго-
очакваната контраофанзива на 
Украйна и че Москва трябва 
да отговори със собствено на-
стъпление. според него киев 
е нямал друг вариант, освен 
да атакува, защото по такъв 
начин щял да оправдае полу-
чаваните от Запада милиарди 
долари и оръжия.
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Обединени от идеята за социална солидарност 
и справедливост, пенсионерските съюзи в България 
призовават депутатите в 49-то Народно събра-
ние да подкрепят предложението на служебното 
правителство всички пенсии да се индексират с 12 
процента от 1 юли 2023 г. по швейцарското пра-
вило, а минималната пенсия да стане 523 лева.

Ние остро възразяваме срещу позицията на 
работодателските организации, които се про-
тивопоставят на тази индексация, изтъквайки 
дефицитите в пенсионния модел. Особено въз-
мутителни са идеите на работодатели и иконо-
мисти индексацията да стане през септември 
или дори изобщо да няма увеличение на пенсиите 
през 2023 г.

Като член на Европейския съюз, където средна-
та пенсия е в пъти по-висока от средната пенсия 
в България, ние настояваме народните предста-
вители да подкрепят предложениетo на БСП за 
промени в Кодекса за социално осигуряване, пред-
виждащи две преизчислявания на пенсиите през 
юли т.г.

Първото е пенсиите, отпуснати до 24 декември 
2021 г., да се преизчислят от 1 юли т.г. с процент 
1,35 на сто за всяка година осигурителен стаж 
без превръщане.

Второто предложение е пенсиите за трудова 
дейност, отпуснати до края на 2020 г., също да се 
преизчислят от 1 юли, като индивидуалният кое-
фициент на всеки се умножи по средномесечния 
осигурителен доход за страната за 2021 г.

Обръщаме внимание на народните представи-
тели, че размерът на пенсиите чувствително се 
различава заради голямата разлика на осигури-
телния доход през годините. За да се намали тази 
антисоциална разлика, ние държим да има пери-
одично преизчисляване на пенсиите с актуалния 
среден осигурителен доход. За съжаление, пре-
изчисляване на пенсиите не е правено от 2008 г., 
което е крайно несправедливо, след като се знае, 
че от 2007 г. до 2021 г. осигурителният доход е 
нараснал три пъти. 

Особено важно за “третата възраст” е пред-
ложението пенсиите за трудова злополука и про-
фесионална болест да се преизчислят от същата 
дата със съответния коефициент по чл. 79, ал. 1 в 
Кодекса за социално осигуряване.

Два милиона български пенсионери не приемат 
за нормално, при линия на бедност от 504 лева за 
2023 г., минималната  пенсия да е 467 лева, а сред-
ната - 725 лева.

За да мобилизират своите структури, лидери-
те на пенсионерските организации започват срещи 
с българските пенсионери в областни центрове и в 
по-малки населени места с една цел - единение на 
пенсионерите около каузата за преизчисляване на 
пенсиите и подготовка на национален пенсионер-
ски протест, на който ще настояване народните 
представители да гласуват за нашите искания и 
те да бъдат вписани в “Бюджет 2024”.

10 май 2023

о.з. полк. Петьо Дафинкичев -  
гл. редактор на в. “Пенсионери”

инж. Петър Петров - Нов съюз на пенсионе-
рите

Отец Трайчо Стойков - БПЦ                                           
о.з. полк. Веселин Новаков - 

 Движение “Социална солидарност”
инж. Костадин Недев - Българска асоциация  

на пенсионерите (БАП)                                           
акад. Ганчо Попов - ректор на Национален  

български университет “Трета възраст”                                            
Мадлен Кирчева        

Велизар Енчев - говорител  
на пенсионерските съюзи от 2006 г.

Осъвременете 
пенсиите

Фалшивоилицемерно

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

Гнуснилъжи

АНАТолИйсТАНКУлов

Българският вице-
президент илияна Йото-
ва отново фокусира вни-
манието върху себе си с 
фалшиви и лицемерни 
изявление по време на 
срещата на страните от 
формата за политически 
диалог Б9, която се със-
тоя в словашката столи-
ца Братислава. Съвсем 
неочаквано и в разрез 
с нейните демонстри-
рани у нас разбирания 
за войната в Украйна, в 
изказването си тя осъди 
открито руската агресия 
в Украйна и призова за 
незабавното изтегляне 
на руските сили от су-
веренната територия на 
украинската държава.

“какъв трябва да бъде 
подходът ни към Украй-
на? Продължаване на 
подкрепата за Украйна, 

осигуряване на ясна перс-
пектива за потенциално 
членство в нАтО, кога-
то условията го позволя-
ват, създаването на съвет 
нАтО-Украйна”, посочи 
българският вицепрези-
дент.

По думите на Йотова 
растящите предизвика-
телства и заплахи изис-
кват всеобхватна страте-
гия за региона на черно 
море. вицепрезидентът 
подчерта необходимост-
та от общ подход към 
страните от Западните 
Балкани, които също са 
обект на дестабилизи-
ращи действия. “трябва 
да продължи подкрепата 
за партньорите в риск от 
региона на черно море 
и Западните Балкани - 
Босна и Херцеговина, 
Грузия, Молдова”, заяви 

илияна Йотова.
вицепрезидентът под-

черта ангажимента на 
България за 2% разходи 
за отбрана от БвП.

Йотова за поред път 
демонстрира изключи-
телно непочтени двойни 
стандарти. в България 
тя се прави “миротво-
рец” и “враг на парти-
ите на войната”. Прави 
фалшиви внушения, че 
новото правителства е 
“правителство на война-
та”, а пред европейските 
лидери се прави на ев-
роатлантик и истински 
противник на режима 
на Путин. Същите двой-
ни стандарти прилага и 
шефът й - румен радев. 
крайно време е европей-
ските лидери и политици 
да престанат да се дър-
жат дипломатично към 

българския президент и 
вицеприезидент, и ясно 
да ги накарат да заявят 
позициите си, които да 
бъдат подкрепени от ре-
ципрочни действия. 

вицепрезидентът или-
яна Йотова взе участие 
в срещата в словашката 
столица Братислава на 
страните от формата за 
политически диалог Б9. 
Държавните ръководите-
ли на България, естония, 
Латвия, Литва, румъния, 
Словакия, Унгария, чехия 
и Полша, както и генерал-
ният секретар на нАтО 
Йенс Столтенберг обсъ-
диха подготовката за сре-
щата на върха на Алианса 
през юли във вилнюс. Ос-
новна тема на дискусията 
беше войната в Украйна. 

От Фактор.бг

  �
Александър СимОВ

един призрак обикаля 
телевизионните екрани и 
ръси лъжа след лъжа. това 
е призракът на предател-
ството на ГерБ спрямо 
своите избиратели. Съби-
тията от вторник безпо-
щадно показаха - Бойко 
Борисов е изул гащи, даде 
властта в ръцете на една 
мъничка група от полити-
чески мошеници и всячес-
ки се опитва да представи 
това като висша маневра, 
някакъв потаен победен 
замисъл.

но понеже вече дори 
избирателите на ГерБ 

са ошашавени като бели 
мишки в лабораторни 
условия след събитията 
във вторник Бойко Бори-
сов спешно прибегна до 
най-изпитания си номер 
- лъжата. Грандиозната, 
смазваща лъжа, която 
медиите безкритично да 
транслират.

така от неговата уста 
чухме, че бил договорен 
кабинет с БСП, итн и 
ДПС, били разпределени 
министерските кресла, 
ама корнелия нинова се 
дръпнала в последния мо-
мент. Смисълът на тази 
лъжа е следния - Бойко 
Борисов, значи, е бил 
оставен без изход и без 
избор. той не е искал да 
поверява властта на ПП, 
ама са го изоставили и са 
го натикали в задънена 
улица.

Обичайната тактика. 
Борисов никога за нищо 
не е виновен. все обстоя-
телствата му пречат.

на провокацията пър-
ви реагира Слави трифо-

нов, после се чухме и мне-
нията на всички потопени 
в този котел на интригата. 
те ясно заявиха, че всяка 
изречена от Борисов дума 
е лъжа. Преговори за име-
на не само не е имало, 
но дори и преговорите за 
конкретна политика не са 
били достатъчно качест-
вени.

Сега обаче поне зна-
ем кой е “източникът” на 
всички информации, че 
Бойко Борисов и остана-
лите партии вече редят 
“квадратчетата” за кадро-
вите назначения. Днес ли-
дерът на ГерБ използва 
тази медийна димка, за да 
си напише политическото 
алиби и да се спаси от от-
говорност.

но нека да кажем ис-
тината. От ден номер 1 
ГерБ и Борисов не се 
интересуваха от никакъв 
друг вариант за управле-
ние, освен този с ПП/ДБ, 
дори и при унизителни 
условия. Заради това те 
не приеха идеята на БСП 

за експертно правител-
ство със срок на действие 
и конкретна програма. 
всичко, което Борисов 
правеше беше театър, за 
да може през него да из-
вива ръцете на ПП/ДБ. 
Дори “замразяването” на 
преговорите беше поста-
новка, за да се прави на 
мъж, докато овластява 
малцинството.

това е болезнената ис-
тина. ние продължаваме 
да съществуваме в медий-
ната паяжина на Борисов, 
изтъкана от безкрайни 
лъжи и постоянни интри-
ги. и сигурно вече сме 
претръпнали, но някои 
неща просто не трябва да 
се подминават. има лъжи, 
които са твърде гнусни, 
за да не ги разобличим. 
Борисов предаде своите 
избиратели и хвърли пар-
тията си под влака. нека 
колкото иска да си търси 
виновници. рано или къс-
но повечето от жертвите 
ще разберат, че той е тех-
ния екзекутор.
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във връзка с предстоящето мероприятие “софия 
прайд” на 17.06.2023г., столицата е залята с билбордове 
и плакати с неприемливо и провокативно съдържание от 
гледна точка на обществения морал и ценности на нашето 
общество. такива има на станцията на метрото - “Жолио 
кюри”, ул. “Драган Цанков” и др. от екраните на тези 
скъпоструващи билбордове се излъчват преки призиви 
за нарушаване на конституцията, законите на страната, 
относно дефиницията за семейство, понятието пол и др. 
известни на цялото общество граждани, активисти, НПо, 
обществени и политически фигури си позволяват да раз-
пространяват и пропагандират незаконно съдържание.

Години наред, под паравана на защита на правата на 
хората с нестандартна сексуална ориентация “софия-
прайд” се провежда в пряко нарушение на обществения 
и правен ред, действа деморализиращо и развращаващо за 
българските деца, нарушава правата на огромната част от 
родителите да отглеждат и възпитават своите деца, съо-
бразно своите културни  и ценностни разбирания и тради-
ции. търпимостта на столична община към тези прояви не 
е обикновена толерантност, а се превръща в бездействие 
по защита правата населението на столицата, в нарушение 
на Закона за събранията, митингите и манифестациите и 
Наредба за обществения ред на територията на со.

разпространението на подобно съдържание не може да 
се приеме като свобода на получаване и разпространение 
на информация, защото нарушава правата и интересите на 
огромната част от населението на софия. то е насочено 
пряко срещу семейството и традиционните, закрепени в 
конституцията и законите на страната семейни ценности. 
от плакатите и билбордовете, еднополови двойки обявяват 

себе си  за Дсемействоу, което е в противоречие на бъл-
гарското право. внушава се, че всички, които не одобряват 
хомосексуалната пропаганда, използвали език на омраза, не 
възпитавали децата си да обичат, а да мразят различните от 
тях. образът на децата се използва за политически цели, за 
хомофобска пропаганда на идеи и поведение.

инициативният комитет поставя пред вас въпроса: 
докога в центъра на столицата ще се позволява подобни 
прайд-инициативи да подкопават съществуващия правен 
ред и да възпитават обществото в нарушаване на консти-
туцията и законите в страната? във връзка с предстоящия 
на 17 юни 2023г. “софия-прайд” и специално предвидени-
те детски мероприятия, на 31 май 2023г. Държавната аген-
ция за закрила на детето излезе със становище относно не-
обходимостта да се гарантират правата на децата и правата 
на родителите, защитени в международните договори, по 

които Българи е страна и в конституцията и законите на 
страната. кметът на софия и столична община официал-
но са сезирани по случая от ДаЗД. очевидно, държавата 
не е сигурна, че организаторите на това шествие в софия 
ще спазят решението на ДаЗД от 2022г. за премахване на 
детската сцена за ЛтБти прояви от програмата на съби-
тието. единствено от уважение към вас като жена и кмет 
на софия, няма да изброяваме безбройните прояви с не-
цензурно съдържание, обидни за човешкото достойнство 
и чувството за себеуважение, които сме виждали по време 
на предишните издания на “софия-прайд”.

инициативният комитет обръща специално внимание 
на очакваните и през 2023 г. противоправни прояви на 
инициатори и активисти в “софия-прайд”.

Претенциите на една незначителна част от 6.5- мили-
онното население на България да бъде морален съдник 
и единствен критерий за правилност, в нарушение на за-
кона, морала и устоите на обществото ни, представляват 
пряко отрицание на всяка идея за демокрация и върховен-
ство на закона и не могат да продължават да се толерират. 
Билбордовете и плакатите, поставени на публични места, 
представляват пропагандиране на незаконно обществено 
поведение, на нарушаване на правата на мнозинството от 
българските граждани, уредени в чл.14, чл.32, чл.46 и чл.47 
на конституцията на рБългария, чл.5 на семейния кодекс и 
в този смисъл - застрашават обществения ред в столицата.

във връзка с горното и на основание на Закона за съ-
бранията, митингите и манифестациите и Наредбата за 
обществения ред на територията на со, настояваме да се 
разпоредите всички рекламни плакати, билбордове и дру-
ги с подобно съдържание, поставени на обществени места 
да бъдат незабавно премахнати, в противен случай софия-
прайд трябва да бъда забранен.

Забраната на събрания, митинги и манифестация, на-
рушаващи на територията на со правата на други граж-
дани е изцяло в компетентността на кмета на со и е част 
от неговите служебни задължения.

обръщаме се към цялото общество, 
към политическите и обществените ор-
ганизации, към гражданите на нашата 
страна по един много тревожен въпрос. 
върху съставянето на новото редовно 
правителство легна тежка сянка на недо-
верие заради безпринципни договорки, 
политически клиентелизъм, съмнения в 
икономическа и политическа зависимост 
на кабинета като цяло и на отделни мини-
стри, конфликт на интереси.

обществените отношения в страна-
та са дълбоко деградирали от полити-
ческата криза, продължаваща вече ня-
колко години. Държавните институции 
са силно дестабилизирани, лишени от 
обществено доверие.

На този фон включването в изпълни-
телната власт и то на най-високо ниво на 
лица с незначителен административен 
опит, известни в обществото със своята 
пристрастност и обвързаност с неправи-
телствени организации, с данни за зависи-
мост от чуждестранни източници на фи-
нансиране, ликвидира и малкото останало 
обществено доверие, без което нито едно 
правителството не може да претендира, че 
служи на основните интереси на българ-
ското общество. Налице е силно изразено 

противоречие между обществените инте-
реси и целите на правителството.

един от най-емблематичните при-
мери в това отношение е избирането на 
изпълнителния директор на фондация 
“За нашите деца” иванка Шалапато-
ва за министър на труда и социалната 
политика. това назначение оправда 
дългогодишните твърдения на редица 
общественици и обществени организа-
ции за лична уния между джендър-сре-
дите и държавната власт. срастването 
на държавата със зависими от чужбина 
НПо беше доказано на практика.

фондация “За нашите деца” е член 
на Национална мрежа за децата, извест-
на проджендър обществена организация. 
През годините, тя е получавала огромно 
финансиране от чуждестранни финансо-
ви източници. според медийна информа-
цция, публикувана в социалните мрежи, 
само за 5 години, между 2011 г. и 2016 г. 
фондацията на г-жа иванка Шалапатова е 
получила 22 млн. лева. става дума за съ-
ществена финансова помощ за неправи-
телствена организация в държава, нами-
раща се от три десетилетия в постоянна 
икономическа и финансова криза.

иванка Шалапатова е магистър б ъ л -

гарска и английска филология от Пло-
вдивския университет “Паисий Хилен-
дарски” (1998), д.н. от юЗу “Н. рилски”. 
тя е несменяем изпълнителен директор 
на фондация “За нашите деца”, приемник 
на британската благотворителна органи-
зация “всяко дете. великобритания”. в 
автореферат на нейната докторска работа 
се твърди, че е работила по управление на 
проекти в областта на социалните и интег-
рирани услуги, стратегическо управление 
и финансиране, комуникация и социална 
отговорност, създаване на професионал-
ни мрежи, управление на проекти и пер-
сонал, политики и застъпничество. През 
2013 г. е назначена за няколко месеца 
на неподходящо висок за нейния опит и 
стаж пост - зам.-министър на труда и со-
циалната политика в МтсП в служебното 
правителство с премиер Марин райков. 
Преминала е кратковременни обучения 
във великобритания, унгария, Германия в 
областта на лидерството, стратегическото 
и организационното управление и ранното 
детско развитие. според редица публи-
кации в медиите Шалапатова е известен 
привърженик и поддръжник на джендър-
общността и ЛГБти либерални ценности.

Назначаването на г-жа иванка Шала-

патова е недопустимо в две отношения: 
липса на достатъчен административен 
опит в държавната администрация и кон-
фликт на интереси със сферата, която ще 
ръководи. Г-жа Шалапатова чувствител-
но отстъпва по административен опит и 
на двамата последни свои предшествени-
ци на поста на министър на труда и соци-
алната политика. 

На второ място, налице е очевиден 
конфликт на интереси между министър на 
труда и социалната политика и изпълни-
телен директор на НПо, частен доставчик 
на социални услуги, лицензиран от аген-
цията за качеството на социалните услу-
ги, което е подчинено на Министерството 
на новия министър. все още (към дата 
06.06.2023 г, както и днес - 07.06.2023) на 
официалния сайт на фондацията (Detebg.
org) стои снимка на иванка Шалапатова 
като изпълнителен директор. Независимо 
от това, че ще бъдат спазени формалните 
законовите изисквания и според медий-
ната информация постът на г-жа Шала-
патова ще бъде поет от Мариана тасева, 
в момента зам.-изпълнителен директор, 
точно това обстоятелства е в основата на 
нашите съмнения за безпристрастното 
изпълнение на задълженията на новоиз-
брания министър на труда и социалната 
политика на република България.

съмнително е, че г-жа Шалапатова 
няма да фаворизира своите бивши коле-
ги от неправителствения сектор в облас-
тта на социалните услуги. Може лесно 
да се предположи, че политиката на ми-
нистър Шалапатова ще облагодетелства 
пряко или косвено фондацията на г-жа 
Шалапатова, свързана с предоставяне на 
социални услуги.

Министърът на труда и социалната 
политика пряко ръководи и провежда 
политика, свързана със социалните услу-
ги, в която работи и нейната досегашна 
фондация. от момента на своето назна-
чаване, министър Шалапатова ще отго-
варя за дейността на фондацията, която 
е ръководила в продължение на повече 
от десетилетие. чудно ли е тогава защо 
в Народното събрание се внасят законо-
проекти, които повишават ролята на не-
правителствените организации в областта 
на социалните услуги.

Поради това, с оглед недопускане на 
този явен конфликт на интереси, насто-
яваме за оставката на г-жа Шалапатова 
от поста министър на труда и социалната 
политика.

София, 07.06.2023 г.

София е залята с открита джендър 
пропаганда върху общинска собственост

Писмодокметанастоличнаобщина:

Махнете тези рекламни провокации

Незабавна 
оставка 
на министър 
Шалапатова!
ОБРЪЩЕНИЕКЪМ
БЪЛГАРСКИТЕГРАЖДАНИ
на Инициативния комитет за провеждане на референдум 
за забрана на обучение, възпитание и пропаганда, свързани 
с промяна на пола и с концепции за друг пол, освен мъжки 
и женски пред деца и ученици в образователната система на България

Новата социална министърка  
Иванка Шалапатова
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Днес се гласува 102-ото българско 
правителство. Българската парламентар-
на история познава политически ком-
промиси в името на България. но това, 
което се гласува днес, не е политически 
компромис и не е за България - това е 
компромис на две задкулисни кохорти в 
името на собственото им оцеляване. Па-
ралелната държава се прегрупира, за да 
възкръсне и да продължи да управлява. 
това прегрупиране минава през трупове, 
буквално, през последните дни.

всичко това е завито в целофан и се 
поднася на хората като евроатлантическо 
правителство. кой ви е казал, уважаеми 
ГерБ, ПП, ДБ и СДС, че корупцията, 
кражбите, замитането на следи, превзе-
мането на постовете в държавата, “по-
дписано с кръв”, подмяна на изборните 
резултати с ала-бала с президента, възпре-
пятстване на правосъдието, криейки се 
зад имунитети, са европейски ценности. 
вашият евроатлантизъм се свежда до по-
слушание и превиване на гръб пред сил-
ните, войната в украйна и джендър иде-
ологията и няма нищо общо с истинските 
европейски ценности - върховенство на 
закона, справедливост, равнопоставеност, 
демокрация, глас на народа и защита на 
българския национален интерес в общия 
ни европейски дом.

това, което родихте днес, е еднорък 
и двуглав Франкенщайн. Днес би тряб-
вало поне двама джентълмени от двете 
групи да си отрежат по една ръка. не го 
правете в залата, за да не окървавяваме 
парламента. и както също декларирате - 
понеже си нямате доверие помежду си, 
ще си сменяте главите на ротационен 
принцип, за да сте сигурни, че тялото 
ще продължи да живее.

През цялото време, докато сглобявахте 
този Франкенщайн, нито дума не обелихте 
за народа. За онези десетки хиляди, които 
през 2020 г. поискаха промяна на модела 
на Борисов. непростимо пропиляване на 
надеждите на тези хора за по-добър живот. 
нито дума за бедността, неравенствата, ин-
флацията, цените, доходите, икономиката, 
здравеопазването и образованието, за ко-
ито в предизборна кампания обещавахте, 
че са ви приоритет. Дори и днес не стана 
сериозно дума за политики. вие нямате и 
програма - тепърва ще пишете управлен-
ска програма. имахте едни екселски таб-
лици, които подмятахте “за забавление”. 
Днес чуваме декларация от кандидата за 
премиер, че ще направите бюджета с 3% 
дефицит, което означавало запазване на 
социалните плащания. Защо не кажете 
директно на хората - това означава замра-
зяване на доходите. въпреки че цената на 
водата, парното, топлофикациите, вдигна-
ха почти с 200%. това означава увелича-
ване на бедността и неравенствата. клехте 
се в името на народа, на 7 млн. души и се 
прегрупирахте в името на мафията, в име-
то на оцеляването на 10-15 души.

Ще спомена едно име, което днес 
никой не смее да спомене в тази зала. 
Защо ли? Главният прокурор иван Ге-
шев. който видите ли бил повлиял на 
решението на БСП, което било готово на 
правителство с ГерБ.

Дами и господа народни представите-
ли, и тук не познахте. искам да припомня 
нещо, не на вас, вие сте късопаметни, а 
на българските граждани. БСП е един-
ствената партия, в която прокуратурата е 
влизала в опит за вътрешнопартиен пре-
врат. Припомням ви, че прокуратурата 
образува проверка, извика ме на разпит, 
поиска да връчвам призовки на колегите 
си и да предам документацията на парти-
ята от няколко заседания на националния 
съвет по повод защо е изключен кирил 
Добрев от партията. вие такова нещо да 
сте чували? не ви се е случвало. Сигурна 
няма и да ви се случи. Защото досега г-н 
Гешев ви пазеше и вие го употребявахте 
срещу политическия си опонент. и сега 
да ми кажете, че БСП е повлияна от това е 
просто цинизъм.

нещо между вас се обърка. не е наша 
работа, вие си знаете. и сега главният про-
курор реши да проведе операция “чисти 
ръце”. вие пък решихте с противоконсти-
туционни закони, признато от вас, че са 
противозаконни, да ограничите тази опе-
рация “чисти ръце”. Мафията експлоади-
ра отвътре. Започнахте да си разчиствате 
сметките. Започнахте да се страхувате от 
имунитетите си. вчера “Продължаваме 
промяната” казва: “Бойко Борисов да си 
даде имунитета”, днес кирил Петков каз-
ва: “А, не, ще има комисия - 6 месеца за 
неговия имунитет”. какво е това? и да 
кажете в този случай, че БСП се влияе от 
някакви процеси в прокуратурата е цини-
зъм, за който няма да мълчим. операция 
“чисти ръце” трябва да се проведе докрай. 
независимо кой ще бъде от всички нас.

чухте ли изказването на президента 
радев на влизане в парламента - че пра-
вителството освен математика, е и цен-
ности. Днес президентът радев направи 
най-острото изказване срещу това прави-
телство. той се позиционира като ваша 
опозиция и като водач на войната срещу 
това правителство. има ли право? Прези-
дентът радев, който създаде ПП, за да ги 
прати срещу Бойко Борисов. След това 

като направихме правителство го свали, 
използвайки Борисов и “възраждане”. и 
днес се заявява като нова алтернатива на 
какво? не виждате ли, че тези разправии, 
това задкулисие дава аргументи на баща-
та на хаоса в държавата. Защото хаосът се 
създаде и тръгна оттам.

Дами и господа народни представи-
тели, днес сутринта си направих един 
експеримент. Помолих изкуствения инте-
лект ChatGPT да ми напише реч за коруп-
цията и мафията. Справи се чудесно ро-
ботът,  написа ми реч от 3 страници. Ще 
ви кажа няколко неща какво мисли днес 
изкуственият интелект за българската ма-
фия и корупция: “Мафията във високите 
етажи на властта в България представлява 
опасен синдром, който навлиза в основи-
те на българската демокрация и застра-
шава принципите на прозрачност, спра-
ведливост и отговорност. това е болест, 
която отслабва институциите в България 
и подкопава доверието в тях.” По-натам 
изкуственият интелект, който си има име, 
дава препоръки какво да правим.

Сега ще ви прочета какво мисли ес-
тественият интелект за България, който 
също си има име. той мисли така: “Христо 
иванов даде предложение да казваме, че се 
прави комисия по имунитетите, защото то 
няма да е само на Борисов, дали ще е на ня-
кого от нас, на някого на другите, това ще 
се види. идеята е да се каже, че тази коми-
сия работи докато се смени конституцион-
ната реформа.” “идеята на Христо иванов 
е да се въведе европейска практика, което 
значи, че поне 6 месеца ще се влачи иму-
нитетът на Бойко в някаква комисия.”

уважаеми европейски посланици, 
това е обида към европейската практика. 
не вярвам там да се създават нарочни ко-
мисии, за да се “спасява” и да се “влачи” 
имунитета на някого.

Продължавам с естествения инте-
лект в българската политика: “Борисов 
се изпира през този вариант, няма две 
мнения.”; “Само ние можем да изперем 
Борисов. Да, основен маркетинг враг е, 

но не като реален враг е ГерБ.”; “всъщ-
ност правим една тъмна и задкулисна до-
говорка с едни хора, на които няма как да 
имаме доверие, и цялата тази договорка 
е да оцелее Бойко Борисов.”; “Днес имах 
разговор с урсула: “трябва да измислите 
как да заобиколите правилата, смисъл, да 
влезете в рамките.”

уважаеми европейски посланици, с 
уважение към европейската практика, 
това е петно върху еС. и те се наричат 
евроатлантици - тези, които унищожават 
истинските ценности на европа.

Асен василев: “чистката е говорене с 
всички, които искат да стават министри. 
Първите две седмици. Ако някой иска да 
бъде министър в този кабинет и не се по-
дпише с кръв под това...”. Става въпрос за 
чистката в администрацията. “това едно 
от предложенията, които да набутаме в 
закона и знаем, че това ще ни попречи за 
влизането в оиСр.” европейски ценности 
на естествения интелект. “имате ли дого-
ворка да натикаме ДПС в ъгъла?”. “няма 
да се случи, защото Христо, нашият мил 
коалиционен партньор, иска да прави ре-
форма и днес се е обадил на ДПС да си 
говорят за конституционна реформа.”

върхът на демокрацията е:”Ако 
пуснеш народа, както е структуриран в 
момента, да се репрезентира правилно, 
ние трябва да сме 10% с ДБ и толкова. 
направихме леко ала-бала през прези-
дента и лека-полека естественият про-
цес ни докара дотук.”

уважаеми български граждани, защо 
ви ги чета тези неща? каква е разликата 
между това, което е изкуственият инте-
лект, и това, което е естественият? изкуст-
веният няма емоции - даваш му задачата 
и изпълнява. естественият има страх, зад-
кулисие, опит да се скрие зад имунитет, 
за да се предпази от правосъдие. това е 
разликата и това е днешната коалиция - 
коалицията на страха, на имунитетите, на 
зависимостите. необяснима коалиция.

ние няма да подкрепим, разбира се, 
такава коалиция. няма да подкрепим 
този клуб по лични интереси. няма да 
подкрепим коалицията на имунитети-
те, коалицията на войната. ние пред-
ложихме алтернатива, имахме вариант 
за истинско национално правителство, 
което да изведе България от кризите. и 
то беше: 5 национални задачи, зад които 
заставаме всички, надпартиен премиер, 
надпартийни министри експерти, срок за 
изпълнение и контрол. това беше един-
ственото възможно и национално отго-
ворното, но страхът им, лакомията им 
за власт и постове ги накара да направят 
коалиция. За 10 души с грижа за техния 
живот и техните кожи. е, няма как това 
да успее. от самото начало то е грешно 
заченато и ще бъде мъртво родено.

ние оставаме единствената алтерна-
тива на това правителство. Ще ви кажа 
защо. виждам, че колегите от “възраж-
дане” реагират най-бурно. Само да при-
помня какво се случи в петък, уважаеми 
колеги от “възраждане”, ето тук - ГерБ 
ви диктуваха текстовете на съдебната ре-
форма и вие ето тук на колене ги пишехте 
и ги предлагахте.  Факт, видян от всички 
български граждани. Докато викахте “ан-
тиваксъри”, се ваксинирахте. Докато ви-
кахте срещу еврото, си държите парите в 
евро. и да не продължавам нататък.

Защо претендираме, че БСП е истин-
ска и автентична алтернатива? Защото 
докато някои от политическите субекти 
тук не бяха съставени, не беше измислен 
този ГМо-процес от президента радев, 
шест години БСП се бори с модела на 
задкулисието на ГерБ, с паралелната 
държава, със задкулисните договорки 
и с кражбите на 10 млрд. лв. на година. 
Шест години, подложени на всичко, ко-
ето е възможно на света - морков, тояга, 
натиск, вътрешна опозиция, преврати, 
всичко сме преживели. 

ето затова днес автентично претен-
дираме за алтернатива, и то единствена, 
на тази коалиция. разбира се, ще го дока-
жем, не само с думи, а както винаги - с ал-
тернативни политики, защото останахме 
единствената партия, която каквото казва 
преди избори, изпълнява след избори.

Със съкращения

Корнелиянинова:

Оставаме автентичната 
алтернатива на тази 
грешна коалиция
ИзказваненалидеранаБСПповременагласуванетонаминистър-
председателисъставнаМинистерскисъветвНароднотосъбрание
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европа е обхваната от многобройни 
кризи, но капацитетът на еС за дейст-
вие намалява. Със сегашния си бюджет 
той не е в състояние да се справи с пре-
дизвикателствата.

Войната в Украйна  
и спирането  
на руския газ

Първите последици от изменени-
ето на климата и късните последици 

от пандемията. натискът на миграци-
ята, а сега и нарастващите разходи 
за лихви: вероятно никога досега 
европа не е била засегната от тол-
кова много кризи наведнъж. Малко 
неща подсказват, че това описание 
на ситуацията ще остане моментна 
снимка. напротив. Многобройните 
кризи се превръщат в постоянни - и 
претоварват финансовите ресурси на 
еС. Бюджетните резерви на Съюза 
са практически изчерпани, а оста-
налите милиарди отдавна са изчер-
пани. Предизвикателствата пред ев-
ропейската политика се увеличават, 

но нейният капацитет за действие 
намалява.

По този начин тема, която веро-
ятно интересува само специалистите 
извън Брюксел, се изтласква в цен-
търа на европейския политически 
дебат: преразглеждането на бюдже-
та на еС. Йоханес Хан, отговорният 
комисар, ще представи първо пред-
ложенията за бюджета за 2024 г. 
във вторник, а след това, вероятно 
в средата на месеца, средносрочния 
преглед на финансовата рамка за пе-
риода 2021-2027 г. 

но тези, които очакват облекче-

ние, вероятно ще бъдат разочарова-
ни. Готовността за инжектиране на 
допълнителни средства е ниска, осо-
бено в Германия, която е най-важни-
ят нетен платец на еС. в държавите 
членки има съпротива и срещу пла-
новете на европейския парламент 
да предостави на комисията повече 
собствени приходи.

Само на пръв поглед сумите в бю-
джета на еС са впечатляващи. така 
наречената многогодишна финан-
сова рамка включва повече от един 
трилион евро. към нея се прибавя и 
Фондът за възстановяване “корона”, 
който е на стойност 750 млрд. евро.

разходите обаче са разпределени 
за седем години. и още: Около 80 % 
от бюджета са твърдо заделени, на-
пример за общата селскостопанска 
политика или кохезионния фонд, 
който трябва да изравни икономиче-
ската мощ в европа.

Много  
задължителни разходи,  

но малко гъвкавост

така остават по-малко от 30 
млрд. евро годишно за подкрепа на 
Украйна, ускоряване на енергийната 
трансформация, укрепване на индус-
трията за чипове, стимулиране на 
вътрешното производство на чисти 
технологии, разработване на нови 
източници на суровини и противо-
поставяне на китайската инициатива 
“Пътят на коприната”. Още тази го-
дина Хан ще трябва да изстиска и по-
следните резерви от седемгодишния 
бюджет. нищо чудно, че комисията 
на еС трябва да прибягва до трикове 
с черупки и политика на обявяване. 

Принуден да се вкопчи в твърд 
корсет от задължителни разходи, еС 
не може да се издигне до геополитиче-
ска сила. Със сегашната структура на 
бюджета европа не е в състояние да се 
справи с предизвикателствата си. 

ето защо прегледът на бюджета 
трябва да доведе до по-гъвкаво из-
ползване на средствата на еС в бъде-
ще - за справяне с кризи, за насърча-
ване на нови научноизследователски 
проекти и, да, с цялата дължима 
предпазливост, за обща индустриал-
на политика. еС, който е способен 
да действа, си заслужава всяко евро.

Гласове 

Да ти плащат години на-
ред без да работиш звучи като 
сбъдната мечта (или поне като 
успешна кариера в някои дър-
жавни структури в нашата 
част от европа), но все по-
възможно изглежда именно 
това да бъде “новото нормал-
но” за милиони хора. С така 
наречения безусловен базов 
доход започват изпитания и в 
Англия, съобщава “Гардиън”. 
това е поредната държава, ко-
ято търси отговор на въпроса 
каква трябва да бъде социал-
ната политика през следващи-
те десетилетия.

контекст: Безусловен базов 
доход (ББД или на английски 
universal basic income) пред-
ставлява твърда сума, която 
гражданинът получава всеки 
месец без значение дали ра-
ботят, или не. като концепция 
съществува още от XVI век, но 
до момента не е прилаган ма-
сово в практиката. Обикнове-
но целта му е да покрие базо-
вите потребности, като някои 
икономисти смятат, че с него 
може да се замести цялостната 
социална система на местно и 
държавно равнище.

все повече в академични-
те кръгове обаче се говори за 
разширяване на обхвата на 
ББД. Причината - автоматизи-
рат се все повече традиционно 
“човешки” дейности и заети-
те с тях вероятно ще се нало-
жи да се трудят почасово или 
при по-ниски възнаграждения 
в други сфери, докато прихо-
дите на предприятията ще се 
запазят или увеличат. така 
възниква необходимостта от 
механизъм, който да предпази 
засегнатите хора от бедност.

в Англия дебатът се прене-

се на парламентарно равнище 
още по време на пандемията, 
когато цели индустрии спря-
ха работа, а последната зима, 
през която много домакинства 
трябваше да избират между 
ядене и отопление, дава нови 
аргументи на привържениците 
на идеята.

Детайли: Пилотната про-
грама на територията на Ан-
глия е с изключително скро-
мен обхват - сред доброволци 
ще бъдат избрани 30 души, ко-
ито в продължение на 2 годи-
ни ще получават по 1600 паун-

да на месец без никакви други 
условия. те ще са от Северо-
източна Англия и от Северен 
Лондон. 20% от тях ще са хора 
с увреждания.

Ще бъде набрана и кон-
тролна група, която през съ-
щия период ще трябва да се 
справя само със собствените 
си сили. Параметрите са по-
добни на аналогична програ-
ма, която в момента е в ход в 
Уелс.

“това е сериозна сума. ББД 
обикновено покрива само ба-
зовите потребности, но искаме 
да видим какъв ефект има той 
върху психическото и физи-
ческото здраве на хората - без 
значение дали ще изберат да 
работят, или не. Обществото 
ни се нуждае от някаква фор-
ма на базов доход през след-
ващите години заради кли-
матичните и технологичните 
промени и предстоящият ин-
дустриален преход”, коменти-
ра Уил Строндж, директор на 
неправителствната организа-
ция Autonomy, която подкрепя 
инициативата.

От друга страна: критици-
те на ББД отбелязват, че това е 

едно много скъпо начинание, 
което сериозно може да на-
вреди на останалите ключови 
функции на държавата. Освен 
това съществува опасението 
и че размерът на ББД никога 
няма да е такъв, че да изпъл-
нява всичките си цели:

Ако е прекалено малък, той 
няма да е достатъчно полезен 
на хората, а, в същото време, 
ще отнеме ресурси, които биха 
били полезни другаде.

Ако е прекалено голям, ни-
кой няма да иска да се труди и 
в един момент ще стане невъз-
можно запълването на даже 
хипотетично намаляващ брой 
работни места - а историята е 
доказала, че всеки технически 
скок всъщност създава зае-
тост, вместо да я свива.

какво следва: резултатите 
от толкова малко по обхват 
изпитание със сигурност няма 
да променят фундаментално 
социалната политика, но може 
на тях да стъпи по-мащабен 
опит за въвеждане на ББД при 
условия, които да гарантират 
максимални ползи за всички.

Money.bg

Парите на 
ЕС свършват
Многобройнитекризисепревръщатвпостоянни
ипретоварватфинансовитересурсинасъюза

Англия ще изпробва голям безусловен базов доход
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“кръгова икономика, зелени технологии 
и емпатия в артистичните практики” - трид-
невен интерактивен семинар със сертификат 
след завършване, ще се състои на 9, 10 и 11 
юни от 10 до 13 ч. и от 14,15 до 17,45 ч. в 
натФиЗ “кр. Сарафов”. 

това е третият интерактивен творчески 
семинар/уъркшоп в рамките на иновативния 
европейски проект EMPACT - емпатия и ус-
тойчивост: изкуството да мислиш като пла-
нина, съфинансиран от Програма “творческа 
европа” на еС. натФиЗ “кр. Сарафов”, член 
на консорциума EMPACT, организира този 
семинар в сътрудничество с WWF България и 
института за кръгова икономика. всеки, кой-
то е загрижен за природата, околната среда и 
ролята на изкуствата в този процес; ако е еко-
лог, екоактивист, артист, арт мениджър, твор-
чески професионалист, изследовател, препо-
давател или студент, може да се регистрира 
на https://forms.gle/UDQ5H64SA1Vu5dzp9 
(отваря се с уеб браузър Chrome). Броят на 

участниците е ограничен.
Семинарът ще разгледа темите за зелените 

технологии, грижата за природата, екологични-
те практики, принципите на кръговата иконо-
мика и методите, които се прилагат в различни 
сфери на обществото. участниците ще потър-
сят заедно как някои от тези примери могат да 
се прилагат в изкуствата и творческите органи-
зации и какви са бъдещите направления. 

Организаторите са подготвили богата три-
дневна програма, наситена с интерактивни 
дискусии и творчески ателиета, водени от та-
лантливи артисти и изявени личности, които 
работят в сферата на околната среда, природата, 
емпатията и изкуствата. някои от модератори-
те на семинара са бивши студенти от различни 
магистърски програми в натФиЗ. Желаещите 
да получат допълнителна информация, пълна 
програма по сесии или имат въпроси относно 
семинара, трябва да се свържат с проф. д-р ли-
дия върбанова. Пълната програма на семинара 
може да се намери в сайта на натФиЗ.

теди Москов започна ре-
петиции в кукления театър 
в Стара Загора на пиесата 
с работното заглавие “Бан-
кови кризи и наказания” 
на Жан Пиер Мартинез, 
научи ДуМа от велизара 
Цонева. авторът е един от 
най-успешните съвременни 
френски и европейски дра-
матурзи. има средно 400 
сценични постановки всяка 
година, предимно в европа 
и латинска америка. него-
вите 101 комедии са извест-
ни със своята достъпност и 
уникална вселена, населена 

с герои, които са едновре-
менно смешни, вълнуващи 
и дълбоко свързани.

“театърът не трябва да 
е налагане на морални пос-
лания или преподаване на 
уроци. той трябва да нака-
ра публиката да си задава 
въпроси и да провокира то-
лерантност и разбиране”, 
казва Жан Пиер Мартинез. 
Според него смехът винаги 
е бил най-лошият враг на 
тиранията и диктаторите. 

Самият теди Москов е 
режисьор, който предиз-
виква с необикновените си 

и авангардни спектакли. 
творец, свободен в избори-
те си и смел да ги отстоява. 
Москов е сред най-близките 
ученици и последователи на 

юлия Огнянова. той поста-
вя за първи път в кукления 
театър в Стара Загора, в кой-
то има специално отношение 
към театъра за възрастни.

натозиденсародени

накратко

ВЕСЕЛКАВЕНКОВА,журналистка
ЛЮДМИЛНЕНЧЕВ,цигулар
Инж.СВЕТОСЛАВСТАНУЛОВ,
председателнаУСнаАсоциацията
набългарскитеавиокомпании

Военната академия 
получи три тома с творби 
на подп. Ради Радев

В тър-
жествена 
атмосфера 
в сградата 
на Наци-
оналната 
гвардейска 
част три 
тома с ав
т о р с к и 
музикални 
произведения, посветени на Българ-
ската армия, бяха връчени на библио-
теката на Военна академия “Г. С. Ра-
ковски”. Те бяха приети от началника 
на военната Алма матер ген.майор 
Тодор Дочев. Техен автор е главният 
диригент на Българската армия и на-
чалник на Гвардейския представите-
лен духов оркестър подп. Ради Радев. 
Тритомникът с патриотични песни, 
маршове и тържествени сигнали  
“В прослава на Българската армия” е 
съставен от 21 произведения, включ-
ващи дискове с песни, канто и пар-
титури. Текстовете на тези творби 
са дело на други талантливи творци 
 Жива Кюлджиева, Марио Лалчев и 
арх. Миломир Богданов.

Боян Манчев представя 
книгата си „Краят на 
съвременното изкуство?”

Представяне на кни-
гата на философа, из-
куствоведа, културния 
теоретик Боян Манчев 
“Краят на съвременното 
изкуство? (или Бъдещето 
на изкуството)” организи-
рат “Метеор” и Българ-
ската секция на Между-
народната асоциация на критиците на 
изкуството (AICA) на 8 юни от 19 ч. в 
галерия “КООП”, бул. “Янко Сакъзов” 
17. Книгата е издадена с финансовата 
подкрепа на НФ “Култура”.

Работилница за деца 
в къщата музей 
„Христо Г. Данов”

В къщата 
музей “Христо 
Г. Данов”, къде-
то се помеща-
ва постоянна-
та експозиция 
“Книгоиздаване 
в България през 
втората полови-
на на XIX и нача-
лото на XX век” 
на Регионалния 
исторически му-
зей в Пловдив, на 
24 май бе отбелязан Денят на свети-
те братя Кирил и Методий с работно 
ателие, на което децата имаха въз-
можност да се запознаят с различни 
графични техники за отпечатване от 
втората половина на XIX и началото на 
ХХ век. Ателиетата продължават на 
10, 17 и 24 юни. На всяка от тези дати 
ще се организират по две ателиета: от  
10 до 11,30 ч. и от 13 до 14,30 ч. Цената 
на всяко ателие е 8 лв. на посетител и 
включва демонстрация с печатна ма-
шина от ХIX век, запознаване с различ-
ни графични техники за отпечатване 
на ръка и беседа по експозицията. За 
тези, които вече са участвали, ще има 
нови техники и изненади. Желаещите 
да се запишат могат да го направят 
на телефон 0884 164 847.

куклени артисти от два 
континента ще забавляват 
малки и големи с истории в 
кутия във второто издание на 
“театроскоп” - Междунаро-
ден фестивал на театралните 
миниатюри, научи ДуМа от 
надежда Попова, пиар мени-
джър. Събитието с организа-
тор театър “Art Land” започва 
с три дати в София - 12 юни 
(Гранд хотел София, от 17 до 
20 ч.), 13 юни (“Музейко”, от 11 
до 14 ч.), 14 юни (Оки “крас-
но село”, от 17 до 20 ч.). на  
15 юни трупи от чили, италия, 
Бразилия, Барселона и Бъл-
гария ще покажат изкуството 
си в Пловдив (епископската 
базилика на Филипополис, от 
17 до 20 ч.). на 16 юни “теат-
роскоп” ще акостира в Бургас 
(регионалната библиотека “П. 
к. Яворов”, от 17 до 20 ч).

“това е театър за един 
зрител. “театроскоп” няма 
възрастови ограничения. 
Срещаме публика на възраст 
от 6 до 106 години с техника-

та Cajа Lambe Lambe, която 
е позната повече в латинска 
америка и в китай. това е 
импресия, театрална ситуа-
ция или история, представе-
на в малка сценична кутия, 
с малки кукли и предмети, 
съпроводени от музика, ос-
ветление и други сценични 
ефекти. всяко представление 
е с продължителност от 3 до 

5 минути. Създаването му 
по нищо не отстъпва на уси-
лията за една продукция за 
стандартна сцена”, разказва 
режисьорката Мария Банова, 
която стои зад обичани детски 
спектакли на “Art Land” като 
“Писмо до Дядо коледа” и от 
години посвещава малките в 
магията на ръчно изработе-
ните кукли с творческите си 

ателиета. “През последните 
30 години Cajа Lambe Lambe 
набира доста популярност 
в България и всъщност има 
много творци, които създават 
прекрасни произведения”, 
добавя тя.

в рамките на пет фести-
вални дни, с продължител-
ност от 3 часа на ден, ще 
бъдат представени от 10 до 
16 миниатюри в кутии с раз-
лични теми и артисти. Мак-
симално допустимият капа-
цитет за публика в рамките 
на един час е 100 човека.

Достъпът до събитията ще 
се случва на кръгъл час, а би-
лети ще се продават на място. 
При закупуване на пропуска 
зрителят сам определя часа на 
влизане, като е препоръчител-
но да отдели поне 30 минути, 
за да се наслади максимално 
пълноценно на преживяване-
то. Проектът се реализира с 
подкрепата на нФ “култура”, 
Столичната община и Общи-
на Бургас.

СНИМКАРИМПЛОВДИВ

СНИМКАВОЕННААКАДЕМИЯ
“Г.С.РАКОВСКИ”

Теди Москов започна репетиции 
в Кукления театър в Стара Загора

СНИМКАДКТСТАРАЗАГОРА

СНИМКАНАТФИЗ

Трети интерактивен творчески уъркшоп/семинар 
по проекта EMPACT организира НАТФИЗ

СНИМКИ“ТЕАТРОСКОП”

Мария Банова

Да преживееш 
театър в кутия
АртистиотИталия,Чили,Бразилияи
БарселонаидватзаМеждународнияфестивал
натеатралнатаминиатюра„Театроскоп”
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март
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В четвъртък заложете 
на повече движение, на 
срещи и разговори, на 
общуване с околните. 

Посветете се на семей-

ството и на любимите 
хора. Изненадайте ги със 
специално предложение.

Обърнете внимание на 
здравето си. Дори да ня-

мате сериозни пробле-

ми, бъдете предпазливи.

Добър ден за занимания с 
бизнес, за работа, свър-

зана с финансови инсти-

туции, кредити и т.н. 

Съдбата ще толерира 
смелите ви ходове и с ле-

кота ще печелите пари 
и приятели.

Мотивирани сте и рабо-

тата ви ще е ефектив-

на. Ще ви остане време 
и за почивка.

Отдайте се на уединение 
и размисли, обърнете вни-

мание на духовното, на-

правете си равносметка.

Свършете важното и 
неотложното до обяд. 
След това ще се появят 
разсейващи фактори.

Ако имате някакви лю-

бовни недоразумения, 
днес ще успеете да ги 
изясните с лекота.

Има опасност от не-

очаквани, но сериозни 
проблеми с активирано 
хронично заболяване. 

Извисете се над дреб-

ните неща и дайте пре-

димство на по-хуманни-

те си цели.

Много благоприятен ден, 
подчертаващ успех в съв-

местна работа, сполука 
при ново партньорство.

овеН

Мощитенасв.теодорстрати-
латбилипренесенивроднияму
градспореднеговотожелание

Свети великомъченик теодор
пострадал за Христовото име при
нечестивия римски император Ли-
киний, в град Хераклея, където
светият бил военачалник. датата
на неговата мъченическа кончина
е 8 февруари. А сега се празнува
пренасянето на честните му мощи
отградХераклеявродниямуград
евхаита,коетостаналопонеговото
разпореждане, дадено на слугата
муУар.

На 4000 крачки от дамаск се
намира Карсата. там имало църк-
ва,построенавчестнасв.велико-
мъчениктеодорСтратилат.Когато
сарацините завладели това място
исепоселилитам,мнозинаоттях
влизали в църквата и по всякакъв
начин я осквернявали. върху една
отстенитестоялоизображениена
св.великомъчениктеодор,изрису-
ваносбои.веднъжединотсараци-

ните се прицелил и стрелял с лък
в образа на светеца. Стрелата се
забила в дясното му рамо и оттам
потеклакръв.Катовиделитоваве-
ликочудо,сарацинитесеизумили,
но продължили да живеят в църк-
вата. Скоро всички били внезапно
поразени от люта смърт. А онези,
коитоживеелиизвънцърквата,ос-
танализдравииневредими.

Църкватапочитана8юнисв.ефрем,патр.антиохийски.пренасянемощитенасв.великомъчениктеодорстрати-
лат.св.мъченициМаркиЮлийдоростолски

скръбнавест

въЗпоМеНаНИе
На 8 юни се навършват 
20 години от смъртта на 

дИМИтър Б. Балтев
   1932 г. - 2003 г.

      художник
   

Мир на праха му!
поклоН пред светлата Му паМет!

 

Цвята

05.55 денятзапочвав
09.20 100%будни
11.00 Култура.Бг
12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 малкиистории/п/
12.45 телепазаренпрозорец
13.00 Последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу/п/

14.00 телепазаренпрозорец
14.15 “Книганакнигите2”-ани-

мационенфилм
14.45 “Амос - пазителят на мас-

ките”-анимационенфилм
15.15 “детективска агенция

“Ласеимая” -твфилм
15.45 телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 Посветаиунас
18.20 ощеотденя  - комен-

тарнопредаване
18.45 Спорттото
19.00 Последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу

20.00 Посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 музикабезкрай
22.00 “Кажи ми коя съм” - тв

филм/2епизод/(14)
23.00 Посветаиунас
23.25 “Сорьонен” - тв филм /20,

последенепизод/(16)
00.25 Светътиние/п/
00.55 100%будни/п/
02.30 Култура.Бг/п/
03.30 джинс/п/
04.00 “детективска агенция

“Ласеимая”-твфилм/п/
04.25 Посветаиунас/пот20.00

ч./
05.10 ощеотденя-коментарно

предаване/п/
05.40 телепазаренпрозорец

06.00“тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещидесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV Новините - обедна
емисия

12.30“Комицитеиприятели”-ко-
медийношоу

13.30 “Станибогат” /п./ - телеви-
зионнаиграсводещмиха-
илБилалов

14.30“огледаленсвят”-сериал
15.30Премиера:“опасниулици”-

сериал,с.16
17.00bTVНовините
17.20 “Лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щацветанкаризова

18.00 “Стани богат” - телевизи-
оннаиграсводещмихаил
Билалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00 Премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.5,еп.62

21.00Премиера:“Сънибийч”-се-
риал,с.1,еп.5

22.00bTVНовините-къснаеми-
сия

22.30Премиера: “Камионджии” -
сериал,еп.14

23.30Премиери:“Пожари”-сери-
ал,еп.4

00.20“Катонакино”-предаване
закино

00.30 “Столичанивповече” -се-
риал,с.10,еп.7

01.20 “Фамилията” - сериал, с.2,
еп.10

02.10bTVНовините/п./
02.40 “Преди обед” /п./ - токшоу

сводещидесиславаСтоя-
новаиАлександърКадиев

04.35 “огледален свят” /п./ - се-
риал

05.30“Лицевлице”/п./-публици-
стично предаване с воде-
щацветанкаризова

06.00 “Здравей, България” - су-
трешенблок

09.30 “На кафе” - предаване на
NOVA

12.00 НовинитенаNOVA
12.30 “Наследство” (премиера) -

сериенфилм
13.30 “остани с мен: Завинаги”

(премиера)-сериал
15.00 “Не ме оставяй” (премие-

ра)-сериенфилм
16.00 НовинитенаNOVA
16.10 “Пресечна точка” - публи-

цистичношоу
17:00 “Семейнивойни” - телеви-

зионнаигра
18:00 “голямото преследване” -

телевизионнаигра
19.00 Новините на NOVA - цен-

тралнаемисия
20.00 “Черешката на тортата”

(новсезон)-риалити
21.00 “Престъпен рай” (премие-

ра)-сериал,сезон1

22.00НовинитенаNOVA
22.30 “ФБр”-сериал,сезон3
23.30 “Частнидетективи” -сери-

ал,сезон2
00.30 “Престъпни намерения” -

сериал,сезон9
01.20 “рейдонован”-сериал,се-

зон3
02.00 “Ямата”-сериенфилм
03.40 “останисмен:Завинаги”-

сериал/п/
05.20 “Пресечна точка” - публи-

цистичношоу/п/

10.00Кардиограма

11.00EuroTVShop

11.30Шоутонамавриков

12.30EuroTVShop

13.00Новини

13.15евродикоФ

15.15Новини

15.30EuroTVShop

16.00делници

19.30Новини

20.00Политикаиспорт

21.00Психологическипортрет

22.00Паметбездавност

23.00Новини

23.30Шесточувство

01.30EuroTVShop

03.30Кардиограма

04.30Психологическипортрет

05.30Политикаиспорт

06.30делници

Юлийбилдостоенримскивойник,но
бил посечен, защото не предал вярата
си

Юлийотдуросторум(днешнаСилистра)
серодилвсемействонаезичници.Служил
каторимскивойниквпродължениена27го-
дини.

в изпълнение на четвъртия едикт за
преследването на християните, издаден от
диоклециан,Юлийбилизправенпредпре-
фектамаксим, след катобиларестуван за
отказдасепоклонинаезическитебогове.в
знакнаблагодарностзадългогодишнатаму
военнаслужба,префектътмуказал,чеако
извършипубличнажертванаримскитебо-
гове,тойщемудадесвобода,десетгодишна
премияиимунитетотбъдещиобвинения.

воинътЮлий,с27годинислужбавсе-
демвоенникампании,несравнимсникой
вбиткаиснеопетненовоеннодосие,зая-
вил,чеостававереннапо-висшизапове-
ди.иказал,чепрезцелиясиживотсее
покланялнаБога,Койтоесъздалнебето
иземята,имуслужидоденднешен.ииз-
бралсмърттапредтовадапредадевярата
си,билпосеченсмечнякъдемеждуянуа-
риимарт304г.
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икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
240;НадеждаУшева-240
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ЕмилМихов-216;abonament@duma.bg,“Българскипощи”Еад
производСтво:ВладимирТополски

ОснователСтефанпродев Издава„думапрес”Еоод

УправителрадостинаБлагоева

ВЕСТНИК“ДУМА”ЕНАСлЕДНИКНАТРАДИцИИТЕНАВЕСТНИцИТЕ
“РАБОТНИКЪ”,“РАБОТНИчЕСКИВЕСТНИК”

И“РАБОТНИчЕСКОДЕлО”

duma@duma.bg

непоръчаниматериалиможе
данебъдатпубликувани.
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ул.„Позитано”20А
Факс:9752604,
автоматичен

номератор029705
+вътрешенномер

печат
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отговоринакръСтоСловицата

отБроЙ107

водоравно:
Фосфор. Говедари. Диабетици. Раев /Иван/.

чин.Онети/Хуан/.Перла.“Арома”.лосион.Тесто-
ве. Калао. лиота /Рей/. Тамян. Г.К. Титли. Тапа.
Таро.Аи.Матура.Рив/Огюст/.Тор.Дувар.Нкав.
Тимар. Стомах. Бадеми. Илиева /Мария/. Ескиз.
“Анна”. ПР. Писта. Азиди. “МРТ”. “лео”. Алани.
Роос/Ен/.чин.Апели.“Нант”.Ароза.Билион.Би-
нокли.Артисти.Ерио/Едуард/.Азер.Тик.“Порто”.
“Ино”.Ад.По.Ави.Институт.Критичка.Нишава.

отвЕСно:
Родители.Оса.Илири.ОАР.Син.Ситар.Де-

сен.Нерви.“ИФА”.Атоли.Тесто.Аортит.Обороти.
Димка.Аркио/Сантери/.“Ренова”.Мумии.“Аполо”.
Ич.Теме.Тава.Залези.Инк.Игита/Рене/.Татари.
Зала.АНСА.“Оци”.Капур/Радж/.лаини/Джова-
ни/.Азот.Иви.ламар.Синди.Бре.Ин.Поля.Ан-
тени.Нитрати.Адресант.Кова.Рали.Душ.Аарио
/лео/.Арама.Монист. “ТА”.Врело.Грива.Прото-
тип.Иваников/Ивайло/.“Хартс”.Никола.
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ТРОПС
16 

Гледайте

Футбол
по Нова спорт
21.30 Каляри - бари
по БНт 3
20.30 уругвай - Израел
0.00 Италия - Корея
по Макс спорт 2
21.00 Спарта Ротердам - твенте
по Макс спорт 4
22.00 Алавес - Ейбар
1.00 Данубио - уракан
3.00 Фламенго - Расинг Клуб
5.00 унион де Санта Фе - 
университарио
по Евроспорт 1
тЕнИС
13.00 и 15.30 “Ролан Гарос”
АвтомобИлИзъм
22.45 “24 часа на льо ман”
по Евроспорт 2
КолоЕзДЕнЕ
16.00 “Дофине либере” 
(V етап)
по Макс спорт 1
волЕйбол
12.00 Полша - Иран
18.00 нидерландия - Куба

Втора група
XXXVI кръг
Ботев Пд - Арда 0:3 0:2 ковачев (32 и 

75) 0:3 н’Диайе (81); Славия - Локо Сф 
2:0 1:0 николов (88) 2:0 райчев (90).

7.арда 36 16 10 10 47:36 58
--------------------------------------------------------------
8.Славия 36 17 7 12 37:31 58
9.ЛокоСф 36 11 9 16 37:49 42
10.БотевПд 36 10 6 20 41:49 36

* Заб.  Славия ще играе бараж за ли-
гата на конференциите срещу четвър-
тия от първата шестица.

резултати

Левски атакува БФС заради 
баража за европа. От “Бояна” 
изтеглиха срещата с 24 часа за 
събота от 19 часа. така Арда ще 
има ден повече за почивка, като 
в допълнение “сините” от кър-
джали играха срещу юношите и 
резервите на Ботев Пд. А тимът 
на елин топузаков спори снощи 
с ЦСкА. Поради тази причина от 
“Герена” настояват срещата да се 
изиграе в неделя.

“ръководството изказва остро 
несъгласие с това решение. то е 
аргументирано със “спазване на 
феърплея и равнопоставеността” 
между отборите, които ще вземат 
участие. ето защо задаваме ня-
колко въпроса към БФС.

При равни условия ли ще бъ-
дат поставени двата отбора в ба-
ража, при условие, че единият 
разполага с 24 часа повече за въз-
становяване и подготовка? колко 

феърплей е решението отборът, 
завършил на четвърто място в 
класирането, да разполага само 
със 72 часа до срещата? къде е 
феърплеят, когато се променя ут-
върдената за баража дата само 4 
дни преди самия мач, без дори да 
се потърси комуникация с евенту-
алните участници в него? наясно 
ли са от Стк и БФС как се орга-
низира футболна среща с изклю-
чително голям залог и интерес 
към нея в рамките само на 3 дни? 

взимането на подобни ре-
шения, явно противоречащи на 
феърплея и равнопоставеността 
между участниците в първенство-
то, подкопава сериозно доверието 
към комисиите на БФС”, обявиха 
от Левски.

А от “Бояна” излязоха с довод, 
че на някои играчи им изтичат до-
говорите и няма да имат право да 
играят в този мач. 

От Марица Пд отрекоха да са участвали в “чер-
но тото”. Собственикът на втородивизионния клуб 
Христо Христов предложи да съдейства на БФС по 
случая. От УеФА са пратили доклад в “Бояна”, в 
който се твърди за съмнения за уговорени резулта-
ти на тима в мачовете с Лудогорец-2 (0:5), Миньор 
(0:2) и витоша Б (1:3).

“Заставам твърдо зад футболистите и няма да 
допусна да се петни името им, както и това на клу-
ба. в съвременния свят, в който е модерно всичко 
да се записва и за всяко нещо остава следа, не може 
да няма информация кой, кога, къде и колко е зала-
гал на дадена футболна среща. нека тази информа-
ция да бъде разгласена, ако изобщо има такава.

разбирам, че от БФС са длъжни да реагират, 
щом има доклад от УеФА, но мисля, че е редно 
санкции да бъдат налагани, когато има доказани 
нарушения”, обяви Христов.

От УеФА има още един доклад, в който е оп-
исано, че има съмнения в уреждането на мачовете 
на Ботев вр с ЦСкА (1:5), Ботев Пд (0:6) и Пирин 
(0:2). 

БФС глоби Марица и Ботев вр с по 5000 лв., но 
повече разкрития няма.

Арда ще играе бараж за учас-
тие в Лигата на конференциите. 
“Сините” от кърджали завър-
шиха на седмо място. в послед-
ния кръг отборът на Александър 
тунчев победи Ботев Пд с 3:0 
като гост и приключи с 58 точки, 
колкото има и осмият Славия. 
“Белите” обаче са с по-лоши по-
казатели в директните двубои.

Пред 10 000 души на ст. 
“Христо Ботев” точни бяха 
Светослав ковачев (32 и 75) и 
Ласана ндиайе (81). Ботев при-
ключи кампанията на десетата 

позиция с 36 т. в този мач “ка-
нарите” играха само с българи и 
това беше причината да се събе-
рат толкова зрители.

“не беше лесно, въпреки че 
резултатът е 3:0. Знаехме, че не 
трябва да подценяваме този мач, 
независимо, че Ботев излезе 
само с млади българи, но те по 
някакъв начин са се доказали и 
заслужават да бъдат в първия от-
бор. Обърнахме доста сериозно 
внимание на това да не подце-
ним мача”, заяви тунчев.

на ст. “Александър Шала-

манов” Славия сломи градския 
съперник Локо с късни голове 
на резервите владимир нико-
лов (88) и роберто райчев (90). 
Бенефисни минути изигра Дар-
ко тасевски, който приключи с 
футбола.

След последния кръг ше-
фът на Славия венци Стефанов 
скочи на БФС и призова Боби 
Михайлов да анулира мачове-
те на отборите, които играят с 
юноши и резерви. той визира 
Ботев Пд, който беше ясно, че 
ще падне от Арда.

“Позор. не съм очаквал та-
кова нещо. това какво е? Поди-
гравка. Срамно е, откъдето и да 
го погледнеш. Отбори излизат 
с юноши, другите си взимат 
каквото им трябва, стана като 
на Женския пазар в София - 
дай ми, на ти.

не е случайно, че УеФА 
разследва три мача от елита, не 
е случайно. Затова казах - евала 
правя на Цветомир найденов, 
човекът играе честно, отборът 
му (ЦСкА 1948) всеки мач из-
лиза за победа, така трябва да 

бъде. А не да гледаме циркове. 
Младите момчета и резервите на 
Левски се опънаха, но накрая тях 
ги опънаха (2:3 от Лудогорец).

трябва да се вземат мерки. 
иначе това нещо може да стане 
рецидив в българския футбол. 
Догодина може в някои мачове 
да излязат на терена с част от 
женския отбор. Пускаш моми-
четата и каквото стане. Срам. 
Превърнаха професионалния 
футбол в алъш-вериш. наисти-
на е позорно”, каза пред “Спор-
тал” Стефанов.

ВенциСтефановзовефутболният
съюздаанулирарезултати

СнимкаБТа

Светослав Ковачев удвоява 
резултата за победата  
на Арда с 3:0 над ботев Пд

Арда на победа 
от Европа

илиян радулов и ива иванова от-
паднаха в III кръг на сингъл на “ролан 
Гарос”. При юношите поставеният под 
щ5 радулов допусна обрат и загуби от 
десетия в схемата Жоао Фонсека (Браз) 
с 6:3, 2:6, 3:6 за 1,38 ч.

17-годишният българин взе пода-
ването на съперника си в шестия гейм 
по пътя към успеха в първия сет, но в 
следващата част допусна четири про-
бива и Фонсека изравни. в решаващия 
сет след 3:3 бразилецът спечели три 
поредни гейма и затвори мача.

При девойките иванова загуби от 
поставената под №2 в схемата и №3 
в световната ранглиста клерви нгуну 
(САЩ) с 1:6, 2:6.

вечерта иванова и кара Местер 
(рум) играха в схемата на двойки сре-
щу нгуну и тира Грант (САЩ)

Снощи за място на 1/4-финал изле-
зе и Адрияно Дженев (№14 в схемата) 
в спор с Даруин Бланч (САЩ).

СнимкаБТа

Световният №1 в тениса Карлос Алкарас (вляво) аплодира Стефанос Циципас (Гър, 
№5), след като го разби с 6:2, 6:1, 7:6 (5) на 1/4-финал на "Ролан Гарос". мачът 
продължи малко над два часа. за място за финала испанецът среща утре новак 
Джокович (Сърб, №3), който обърна Карен Хачанов (Рус, №11) с 4:6, 7:6 (0), 6:3, 6:4

В Марица отричат 
за „черно тото”

Левски атакува БФС 
заради баража

Радулов и Иванова отпаднаха на „Ролан Гарос”


